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Témata: Obchodně-podnikatelská fakulta, Slezská univerzita v Opavě, Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Fakulta
veřejných politik, Institut tvůrčí fotografie, Matematický ústav v Opavě, Vedení univerzity

Počet výstupů:

39 + 24
(originál + duplicity)

 1. Damián Sosna úspěšně ukončil studium na naši OPF…  Facebook - Příspěvky  Originál
 2. Týden Akademie věd ČR na univerzitě  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 3. Podzimní úklid začíná šestého listopadu  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 4. Samet nejen na Opavsku  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 5. O medicíně budoucnosti se záchranářkou  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 6. Přijďte do UniPointu na Den prevence  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 7. Soutěž Můj svět vstupuje do 16. ročníku  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 8. Výstava obrázků dětí ze speciálních škol  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 9. Takový byl Samet nejen na Opavsku.Studentská…  Facebook - Příspěvky  Originál
 10. Vývoj bojov (635. deň): Nech sú hladní a je im zima. Ukrajinci pri Dnipre útočia na ruskú logistiku  Dennikn.sk - Články  Originál
 11. Ostravu brázdí vánoční tramvaj. � Do ulic dnes…  Facebook - Příspěvky  Originál
 12. Týdny restorativní justice pokračují již tuto…  Facebook - Příspěvky  Originál
 13. Brain  Fitness  v Háji ve Slezsku  Slu.cz - Články  Originál
 14. Vývoj bojů (635. den): Ať mají hlad a je jim zima. Ukrajinci u Dněpru útočí na ruskou logistiku  Denikn.cz - Články  Originál
 15. Vyjela vánoční tramvaj, první jízdou podpořila Tyrkysovou sbírku  Ostravainfo.cz - Články  Originál
 16. Simple, yes, but with character  Nationworldnews.com - Auto-mobile  Originál
 17. Další z řady matematických výletů, tentokrát v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 18. Dej hlas svému kandidátovi a podpoř ho ve volbách…  Facebook - Příspěvky  Originál
 19. Už se to blíží! Příští čtvrtek bude UniPoint v OC…  Facebook - Příspěvky  Originál
 20. Sokoly sestřelil Hladnov, pak se vyřádili na Ostravské univerzitě. Podívejte se  Denik.cz - Karvinský a havířovský deník  Originál
 21. Události v regionech (Ostrava) (automat)  ČT1 SM - Události v regionech (Ostrava) (automat)  Originál
 22. Čtvrtfinále Austrálie vs Česká republika. Rozhovor Lleytona Hewitta s Alexem de Minaurem, kdy to bude? Kdo hraje, novinky  Applerecenze.cz - Články  Originál
 23. Waldemar Kozik ze společnosti Stora Enso…  Facebook - Příspěvky  Originál
 24. https://www.slu.cz/ fpf /cz/aktuality/15/2459��V…  Facebook - Příspěvky  Originál
 25. Startupová elita z Ostravska. Tři mladé firmy, které přerůstají hranice regionu  Forbes.cz - Články  Originál
 26. Zveme všechny zájemce o studijní programy s…  Facebook - Příspěvky  Originál
 27. Uvnitř nejtěžších věznic světa, 7. řada, 2. epizoda, shrnutí  Applerecenze.cz - Články  Originál
 28. Moravskoslezský kraj chce utratit „uhelné miliardy“ za velké projekty, ty jsou ale stále rizikové  Euractiv.cz - Ostatní  Originál
 29. Naše fakulta dnes hostila konferenci s názvem…  Facebook - Příspěvky  Originál
 30. Náš rektor Tomáš  Gongol  si s dalšími zástupci…  Facebook - Příspěvky  Originál
 31. V Ostravě už vyjela Vánoční tyrkysová tramvaj  Vlcoun.cz - Články  Originál
 32. Máme skvělou zprávu pro všechny studenty a…  Facebook - Příspěvky  Originál
 33. �Zveme vás na přednášku paní �děkanky Ireny…  Facebook - Příspěvky  Originál
 34. V naší aule dnes budou až do 19. hodiny…  Facebook - Příspěvky  Originál
 35. Musíme zdvojnásobit výrobu, nestíháme dodávat, říká nový šéf Tatry. Osobní tatrovky? Jednou možná na elektřinu, dodává  HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium  Originál
 36. V rámci spravedlivé transformace nové projekty podpoří zaměstnanost, vzdělání i biodiverzitu  Obnovitelne.cz - Články  Originál
 37. Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské…  Facebook - Příspěvky  Originál
 38. Před námi je víkend a my pro vás máme tip, jak si…  Facebook - Příspěvky  Originál
 39. https://www.lemonde.fr/disparitions/article/2023…  Facebook - Příspěvky  Originál

Zpět na seznam
 

1. Damián Sosna úspěšně ukončil studium na naši OPF…  
11:17 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Damián Sosna úspěšně ukončil studium na naši OPF � a rovněž absolvoval několikrát Business Gate. ❤️  V přednášce projdeme základy výkonnostního marketingu zaměřeného na dosahování
měřitelných výsledků. � Přiblížíme si svět PPC reklamy a její roli v online prostředí. � Ukážeme si různé typy reklam, jak na nás cílí i jak toho můžeme využít z pozice koncového zákazníka. �
Projdeme konkrétní případy využití PPC reklamy a také nahlédneme do samotných reklamních systému. Ukážeme si jak funguje aukce a machine learning. Na závěr se podíváme, jak by měla vypa
dat reklama, která zaujme. � �Přednáška se uskuteční 29. listopadu od 9 hodin v Malém sále. � Proficio

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Damián Sosna úspěšně ukončil studium na naši OPF… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

2. Týden Akademie věd ČR na univerzitě  
11:20 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita
v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

První listopadový týden na Filozoficko-přírodovědecké fakultě v Opavě bude zasvěcen vědě, kultuře a objevování nových poznatků. Během celorepublikového popularizačního festivalu Týden Akad
emie věd ČR je připraven bohatý program, který osloví nejen širokou veřejnost, ale také žáky základních a středních škol. Od 6. do 11. listopadu se můžete těšit na dopolední a odpolední přednášk
y, interaktivní workshopy nebo komentovanou prohlídku fakultní budovy. 

Během odpoledního bloku pro veřejnost si na vlastní kůži vyzkoušíte, co obnáší práce archeologa a jak je spojená s výkopovými pracemi na archeologickém výzkumu. Workshopu Archeologem na j
eden den bude předcházet nahlédnutí pod pokličku práce s citlivými artefakty z období středověku a novověku. Přednáška s názvem Kožedělné řemeslo ve středověku a novověku se pod vedením 
Hany Lafkové uskuteční 7. listopadu. 
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„Umělá inteligence a s ní související hlasoví asistenti, roboti, autonomní vozidla nebo kontextové překlady postupně pronikají do našich každodenních životů, proto navštivte přednášku Daniela Vale
nty Informatika v přírodě,“ zve za Slezskou  univerzitu  Magda Procházková. Na tuto tematiku naváže i Kamil Matula, který vás seznámí s riziky i příležitostmi používání moderních informačních t
echnologiích a populárních online služeb v otázce našeho zdraví. 

Vstup na jednotlivé akce je zdarma a kompletní program naleznete v aktualitách na webu Filozoficko-přírodovědecké fakulty.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 10

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitu (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Týden Akademie věd ČR na univerzitě ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Opava );

Zpět na seznam
 

3. Podzimní úklid začíná šestého listopadu  
11:25 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Odbor životního prostředí Magistrátu města Opavy vyhlašuje podzimní úklid města. Letos se uskuteční ve dnech 6. až 10. a 13. a 14. listopadu. V těchto dnech budou na vytipovaná místa v Opavě 
přistaveny kontejnery, do kterých mohou občané odložit odpady z úklidu zelených ploch a prostranství kolem domů. Jedná se o suché listí, větve, trávu, plevel, shrabky, kamení, zeminu a jiný inertn
í odpad, tj. ten, který nemá nebezpečné vlastnosti. Další odpady, jakými jsou například kusový, objemný, stavební, případně nebezpečný jako ledničky, televizory, pneumatiky, autobaterie, obaly o
d olejů a nátěrových hmot, mohou bezplatně odevzdat do sběrných dvorů v opavských ulicích Přemyslovců (Jaktař), Bílovecká (Kylešovice) a Hálkova (Kateřinky). 

Kontejnery budou na místech, která jsou uvedena v následujícím seznamu, přistaveny vždy od 14 hodin a odvezeny téhož dne v 18 hodin. 

„Apelujeme na občany města, aby do kontejnerů odkládali skutečně jen to, co tam patří. Jedná se o podzimní úklid pozemků v okolí domů, ulicích na veřejných prostranstvích, opravdu tam tedy nep
atří velkoobjemový odpad nebo třeba stavební suť. Věřím, že lidé využijí této možnosti a respektováním těchto zásad přispějí ke zdárnému průběhu podzimního úklidu,“ uvedla Markéta Drešlová, re
ferentka odboru životního prostředí opavského magistrátu. 

V případě nepříznivého počasí bude podzimní úklid přerušen a po zlepšení klimatických podmínek bude navážení kontejnerů pokračovat. Konkrétní informace poskytne Markéta Drešlová na telefon
u: 553 756 877. 

HARMONOGRAM pro rozmístění velkoobjemových kontejnerů ve městě:  

6. listopadu 

Jateční: dvůr u č. 8 – umístění do zeleně Jiráskova: zelená plocha mezi byt. domem č. 3–7 u garáží Kylešovská: odstavná plocha naproti domu č. 51 – umístění do zeleně 

7. listopadu 

Ochranova: v parčíku YWCA: zpevněná plocha – u kaštanu Slámova: u opěrné zdi 

8. listopadu 

Nám. J. Adamsonové : zelená plocha u vjezdu do Slezské univerzity  Palackého: zelená plocha naproti byt. domu Palackého č. 7 

9. listopadu 

Horovo náměstí: v parčíku Stará silnice: Stará silnice u domu č. 52 Šeděnkova: parkoviště u prodejny Barum 

10. listopadu  

Slavkovská: zelená plocha naproti rodinného Domu Pavlovského 3 Žižkova: křižovatka s ul. Nadační nám. Svaté Trojice: zelená plocha v parkovišti 

13. listopadu  

Válečkova: zelená plocha – křižovatka s ul. U Lučního mlýna Jurečkova: zelená plocha u kotelny u stromu Zahradní: zelená plocha v parčíku naproti domu Tyršova č. 51–53 

14. listopad  

Boženy Němcové: zelená plocha u kontejnerového stání Gudrichova: zelená plocha u Sběrných surovin Bílovecká: plocha před SÚS U Hřbitova: zpevněná plocha za hřbitovní zdí
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SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Opava
PDF STRANA: 14

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

4. Samet nejen na Opavsku  
11:25 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných
politik

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Studenti Fakulty  veřejných  politik  Slezské univerzity chystají dvoudenní program v UniPointu v OC Breda, který připomene sametovou revoluci. Akci zahájí přednáška s diskuzí určená žákům 
8. a 9. ročníků základních škol, která proběhne dopoledne v úterý 14. 11. Zaměří se především na otázku Co je to totalita?, hovořit se bude na témata, jak se žilo v socialistickém Československu a j
aká byla cesta za svobodou. O den později, ve středu 15. 11., bude od 16 hodin opět v UniPointu připravený program s obdobným námětem pro širokou veřejnost.

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Opava
PDF STRANA: 19

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Samet nejen na Opavsku ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava );

Zpět na seznam
 

5. O medicíně budoucnosti se záchranářkou  
11:25 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Hned první listopadový den usedne do křesla pro hosta v přednáškovém cyklu Moderní výzvy lidstva (MVL) lékařka a záchranářka Kristina Höschlová, specialistka na anesteziologii a urgentní a
horskou medicínu. 

„Svět se mění, stejně jako hodnoty, víra i priority lidí. Pacienty můžeme léčit pouze prostředky, kterým oni sami důvěřují. Aby západní medicína neztratila důvěru svých pacientů, bude třeba zjemnit 
vnímavost a přizpůsobit léčbu jejich novým hodnotám. Jaký by mohl být směr, kterým se západní medicína bude v příštích desetiletích ubírat?“ Na tuto otázku bude hledat lékařka odpověď v besed
ě na téma Medicína budoucnosti – od invazivity ke vnímavosti, která proběhne 1. listopadu od 11 hodin v aule Fakulty  veřejných  politik  (FVP ) na Bezručově náměstí 14. 

Kristina Höschlová pracovala po absolvování lékařské fakulty v pražském traumacentru, v alpských lyžařských střediscích ve Švýcarsku a ve Francii, působila u soukromé záchranné služby Asocia
ce samaritánů ČR, byla lékařkou letecké a pozemní záchranné služby. Účastnila se misí s Lékaři bez hranic v afgánské provincii Kundúz a v jemenské Mokce. Během humanitární mise na Ukrajině 
vloni prováděla školení hromadného příjmu zraněných na urgentních odděleních tamních traumacenter. Publikuje a přednáší u nás i za hranicemi. O zkušenostech z humanitárních misí napsala kni
hu Lékařem mezi pouští a minami. 

Cyklus Moderní výzvy lidstva připravuje již 5. rokem Mendelovo gymnázium Opava ve spolupráci s FVP . Zváni jsou studenti i široká veřejnost, vstup je volný. Debata bude přenášena formou strea
mu, který bude poté ke zhlédnutí na YouTube kanálu MVL.
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SEKCE: Zdraví a zdravotnictví MUTACE: Opava
PDF STRANA: 26

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (2x), fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

6. Přijďte do UniPointu na Den prevence  
11:25 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Také letos na podzim bude UniPoint v OC Breda hostit Den prevence, který pro širokou veřejnost dvakrát ročně připravuje Fakulta veřejných  politik  (FVP ). Akce oblíbená u dospělých i dětí má
za úkol zvýšit povědomí o důležitosti prevence, jejíž podceňování může mít bohužel mnohdy nedozírné následky. A to nejen co se týká zdraví, ale i v dalších oblastech života. 

Ve čtvrtek 30. listopadu od 9 do 17 hodin bude v prostoru univerzitního centra UniPoint rozmístěno několik stanovišť, na kterých se zájemci interaktivní a zábavnou formou seznámí s problematikou
prevence. Připraveny jsou ukázky resuscitace, instruktáž dentální hygieny, informace k prevenci očních vad či HIV a AIDS. Studenti tady pod vedením pedagogů představí také aktivity zaměřené n
a rozvoj smyslové percepce, které pomáhají ke školní úspěšnosti dětí, tvořivé aktivity k potlačení stresu, seniorům nabídnou pomoc v práci s mobilem a online aplikacemi. 

Chybět nebude ani měření kapacity plic, krevního tlaku, cukru, testování na HIV či žloutenku typu C. Pod heslem Kdo si hraje, nezlobí, jsou připraveny i hry, které pobaví a poučí návštěvníky všech 
věkových kategorií, od těch nejmenších po ty nejstarší. 

Program Dne prevence připravuje Ústav nelékařských zdravotnických studií, Ústav speciální pedagogiky a Ústav pedagogických a psychologických věd FVP  za podpory města Opavy.

SEKCE: Oborové tituly MUTACE: Opava
PDF STRANA: 26

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (2x), fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

7. Soutěž Můj svět vstupuje do 16. ročníku  
11:30 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pořadí již 16. ročník celonárodní fotografické soutěže s názvem Můj svět vyhlašuje ředitel Charity Opava Jan Hanuš spolu s pedagogem Institutu tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě
Jindřichem Štreitem. Soutěž je již tradičně určena zaměstnancům, dobrovolníkům a uživatelům služeb Charit České republiky, kteří mohou své snímky posílat do třech vyhlášených kategorií s názv
y Portrét, Můj charitní svět a Jak to vidí klienti. 

„Dobrá fotografie dokáže zachytit výjimečný okamžik tak sugestivně, že někdy vydá za celý román. Sociální práce přitom přináší nepřeberné množství inspirativních a autentických setkání, která se
odehrávají často v náročných, ale přesto nadějeplných situacích,“ uvádějí pořadatelé. „Těšíme se na každou z vašich fotografií, které v komisi posuzujeme opravdu velmi odpovědně,“ vzkazuje za č
leny poroty světoznámý fotograf Jindřich Štreit, který je od samého začátku soutěže jejím patronem. Spolu s ním v komisi zasednou pedagog Institutu tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opa
vě Jiří Siostrzonek a Jan Hanuš. 

Podrobná pravidla soutěže, jejíž uzávěrka je 31. ledna, najdete spolu s kontakty na stránkách www.charitaopava.cz. V každé kategorii budou oceněni tři vítězové, kteří obdrží pozvání na slavnostní 
vernisáž v prostorách Historické výstavní budovy Slezského zemského muzea v Opavě za účasti Jindřicha Štreita. Po opavské premiéře pak bude výstava celý rok putovat po dalších městech Čes
ké republiky a zprostředkovávat veřejnosti svědectví o nenahraditelné práci tisíců lidí, kteří jsou součástí velké charitní rodiny.
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SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Jan Hanuš a Jindra Štreit, patroni soutěže. Foto: Charita Opava PDF STRANA: 27

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Soutěž Můj svět vstupuje do 16. ročníku ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Institut tvůrčí fotografie, Opava ); Soutěž Můj svět
vstupuje do 16. ročníku (Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava );

Zpět na seznam
 

8. Výstava obrázků dětí ze speciálních škol  
11:30 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných
politik

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Fakulta veřejných  politik  (FVP ) oslovila opavské speciální školy a nabídla jim možnost využívat univerzitní centrum UniPoint k výstavám prací jejich žáků. Spolupráce v této oblasti se sama na
bízela. Jedním z oborů, který lze na FVP  studovat, je totiž i speciální pedagogika. Nabídku uvítaly tři školy, které slouží žákům se speciálními vzdělávacími potřebami – ZŠ Havlíčkova, která vychov
ává zrakově postižené a děti s vadami řeči, ZŠ Dostojevského pro tělesně postižené a Základní a Praktická škola Slezského odboje. 

Už v listopadu si budou moci zájemci prohlédnout v UniPointu první dětskou výtvarnou výstavu. Aby její námět zapadal a mohla smysluplně doprovázet i Den prevence, který v UniPointu proběhne 
30. listopadu (viz článek na str. 26), dostali žáci za úkol namalovat obrázky s tematikou První pomoci. 

Nejlepších 25 obrázků z každé školy si mohou nejen rodiče, spolužáci či kamarádi dětí prohlédnout v UniPointu v 1. patře obchodního centra Breda & Weinstein. Výstava je veřejnosti volně přístupn
á od 13. listopadu do 4. prosince, a to denně v provozní době OC.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 30

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (2x), fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

9. Takový byl Samet nejen na Opavsku.Studentská…  
15:30 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Takový byl Samet nejen na Opavsku.Studentská unie Slezské univerzity  v Opavě

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), slezská (1x), univerzita (1x), slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

10. Vývoj bojov (635. deň): Nech sú hladní a je im zima. Ukrajinci pri Dnipre útočia na ruskú logistiku  
15:34 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Dennikn.sk - Články  AUTOR: Tomáš Vasilko SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

[Spoznajte ideologické, historické a geopolitické základy vojny na Ukrajine a jej dôsledky pre Slovensko v knihe Ako Putin stratil Ukrajinu.]
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Ukrajinské drony pri Dnipre útočia na ruskú logistiku.
Rusi zasa ostreľujú ukrajinské pozície v Krynkách kĺzavými bombami.
Ukrajinci hovorili, koľko Rusov tu zabili a koľko techniky zničili.
Rusi sa posunuli pri Kliščijivke, útočia v Avdijivke.
Vizualizácia dňa: Opravený Krymský most.
Videá dňa: Útoky dronov na tank, na dom, útoky na ruský konvoj a bombardovanie koksárne v Avdijivke.

Informácie v tomto texte sú zhrnutím udalostí za nedeľu 19. novembra. Situácia na niektorých miestach už môže byť iná.
Jednou z najzaujímavejších častí frontu je stále ľavý breh rieky Dnipro pri dedine Krynky.  Ukrajinci tu aj naďalej držia predmostie, na mieste majú niekoľko stoviek vojakov. Línia sa veľm
i nepohla, aj keď v nedeľu hlásili ruské zdroje menší postup Ukrajincov na západe dediny.
�� has extended its control along the southern bank of the Dnipro River, within the settlement of Krynky. pic.twitter.com/8CtzXuYh0v
— War Mapper (@War_Mapper) November 19, 2023
Dôležité však je aj to, čo sa deje vo vzduchu.
Zdá sa, že Ukrajinci ovládajú nebo nad dedinou a v blízkom okolí. Podarilo sa im vyradiť elektronické rušičky a operuje tu množstvo FVP  dronov (kamikadze drony, ktoré ovláda operátor cez kame
ru), ktoré útočia na ruské ciele.
Posledné dni sa zameriavajú hlavne na ruskú logistiku v oblasti. To, že nejde len o lokálny cieľ, ale môže ísť o väčšiu ukrajinskú stratégiu na prichádzajúcu zimu, naznačil cez víkend hovorca
ukrajinských pozemných síl Volodymyr Fiťo.
„Našou hlavnou úlohou je zaistiť, že všetko, čo sa stane, pomôže ukrajinskej armáde a, naopak, uškodí ruským okupantom. Chceme, aby boli hladní, bola im zima a aby nemali túžbu bojovať,“ pov
edal s tým, že Rusi môžu očakávať „prekvapenie z oblohy“.
Objavilo sa viacero videí, ako sa to Ukrajincom darí.  Ukrajinské drony na nich útočia na ruské nákladiaky so zásobami. Napríklad tu na nákladiak Ural pri Krynkách.
Ukraine is focussing on the logistics/supply on the occupied left bank. Here, another Ural is destroyed near Krynky. pic.twitter.com/olKVe7fiN9
— NOELREPORTS �� �� (@NOELreports) November 19, 2023
Jeden z najväčších útokov na logistiku sa odohral pred viac než týždňom. Kolónu vyše desiatich ruských vozidiel Ural a Kamaz zasiahli dve strely HIMARS pri Hladkivke, približne 25 kilometrov od 
Chersonu. Strela z amerického raketometu zasiahla

Vstúpiť do diskusie

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)

Zpět na seznam
 

11. Ostravu brázdí vánoční tramvaj. � Do ulic dnes…   
16:05 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Události Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ostravu brázdí vánoční tramvaj. � Do ulic dnes vyjela Ostravská vánoční tramvaj – poprvé je svátečními motivy a LED osvětlením vyzdobena nejnovější souprava Škoda 39T. První jízdou zárove
ň odstartovala Tyrkysová sbírka, kterou už pošesté pořádá Dopravní podnik Ostrava s Nadačním fondem KŘÍDLENÍ. Cestující mohou přispívat do kasiček dobrovolníků do pátku 24. listopadu. Vyb
rané peníze pak poputují na podporu šesti projektů místních neziskových organizací. „Je mezi nimi spolek pomáhající maminkám handicapovaných dětí, organizace zajišťují hipoterapie nebo canist
erapie a další,“ řekla mluvčí DP Ostrava Tereza Šnoblová. „Letos poprvé mohou cestující na potřebné přispět v naší tyrkysové MHD i bezkontaktní platební kartou přes platební terminál u dobrovol
níků. Cestující si také v aplikaci Moje DPO mohou zakoupit Tyrkysovou jízdenku. Stojí 50 korun, je platným jízdním dokladem a její celý výtěžek putuje na transparentní účet. Všem, kteří pomáhají, 
děkujeme,“ řekl generální ředitel DP Ostrava Daniel Morys.„Děkujeme partnerům, kteří akci podporují, zejména městu Ostrava a Dopravnímu podniku. Velké díky patří našim dobrovolníkům: studen
tům Ostravské univerzity , Slezské univerzity  v Opavě , gymnázia Prigo a Gymnázia Olgy Havlové, sportovců FC Baník a dalších podporovatelů, bez nichž bychom sbírku nebyli schopni zrealiz
ovat,“ dodala koordinátorka sbírky Barbora Bialonczyk.Ostravská vánoční tramvaj bude jezdit až do konce ledna 2024 na různých linkách MHD, aby se pravidelně objevovala v jednotlivých městsk
ých obvodech. Její aktuální jízdní řád bude zveřejněn vždy s několikadenním předstihem na www.dpo.cz/vanocnitramvaj.foto: Dopravní podnik Ostrava

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), slezské (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

12. Týdny restorativní justice pokračují již tuto…  
16:30 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Probační a mediační služba SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Týdny restorativní justice pokračují již tuto středu konferencemi v Opavě a Praze. �Přijďte s námi diskutovat od 9 hodin na půdě Fakulta veřejných  politik  v Opavě  nebo od 15 hodin v prosto
rech Právnická fakulta Univerzity Karlovy. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

13. Brain Fitness v Háji ve Slezsku  
16:46 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Matematický ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Organizováno ve spolupráci s Matematickým  ústavem  v Opavě , jež operuje vlastní pobočku Brain  Fitness  v Opavě. Více informací zde.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  brain (2x), fitness (2x), matematickým (1x), ústavem (1x), opavě (1x)
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Zpět na seznam
 

14. Vývoj bojů (635. den): Ať mají hlad a je jim zima. Ukrajinci u Dněpru útočí na ruskou logistiku  
17:41 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denikn.cz - Články  AUTOR: Tomáš Vasilko, Denník N SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ukrajinské drony u Dněpru útočí na ruskou logistiku.
Rusové zase klouzavými bombami ostřelují ukrajinské pozice v obci Krynky.
Ukrajinci zveřejnili, kolik Rusů zde zabili a kolik techniky zničili.
Rusové se posunuli u Kliščijivky, útočí v Avdijivce.
Vizualizace dne: Opravený Krymský most.
Videa dne: Útoky dronů na tank, na dům, útoky na ruský konvoj a bombardování koksovny v Avdijivce.

Informace v tomto textu jsou shrnutím událostí za neděli 19. listopadu. Situace už může být na některých místech jiná.
Jednou z nejzajímavějších částí fronty je stále levý břeh Dněpru u vesnice Krynky. Ukrajinci zde i nadále drží předmostí, na místě mají několik stovek vojáků. Linie se moc nepohnula, přest
ože v neděli ruské zdroje hlásily menší postup Ukrajinců na západě vesnice.
�� has extended its control along the southern bank of the Dnipro River, within the settlement of Krynky. pic.twitter.com/8CtzXuYh0v
— War Mapper (@War_Mapper) November 19, 2023
Důležité je ale i to, co se děje ve vzduchu.
Zdá se, že Ukrajinci ovládají nebe nad vesnicí a v blízkém okolí. Podařilo se jim vyřadit elektronické rušičky a operuje zde množství FVP  dronů (kamikaze drony ovládané operátorem přes
kameru), které útočí na ruské cíle.
Poslední dny se zaměřují hlavně na ruskou logistiku v oblasti. To, že se nejedná jen o lokální cíl, ale může jít o větší ukrajinskou strategii na přicházející zimu, naznačil o víkendu mluvčí ukrajinských 
pozemních sil Volodymyr Fitjo.
„Naším hlavním úkolem je zajistit, že vše, co se stane, pomůže ukrajinské armádě a naopak uškodí ruským okupantům. Chceme, aby byli hladoví, byla jim zima a aby neměli touhu bojovat,“ řekl s tí
m, že Rusové mohou očekávat „překvapení z oblohy“.
Objevilo se několik videí, jak se to Ukrajincům daří. Ukrajinské drony na nich útočí na ruské náklaďáky se zásobami. Například zde na náklaďák Ural u obce Krynky.
Ukraine is focussing on the logistics/supply on the occupied left bank. Here, another Ural is destroyed near Krynky. pic.twitter.com/olKVe7fiN9
— NOELREPORTS �� �� (@NOELreports) November 19, 2023
Jeden z největších útoků na logistiku se odehrál před více než týdnem. Kolonu více než deseti ruských vozů Ural a Kamaz zasáhly dvě střely HIMARS u Hladkivky, přibližně 25 kilometrů od
Chersonu. Střela z amerického raketometu zasáhla

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)

Zpět na seznam
 

15. Vyjela vánoční tramvaj, první jízdou podpořila Tyrkysovou sbírku  
18:57 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ostravainfo.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

5:55, pondělí 20. listopadu, Hlavní nádraží. Do ulic právě vyrazila Ostravská vánoční tramvaj. „Vánočkou“ je poprvé nejnovější tramvaj Škoda 39T, vyzdobená svátečními motivy 
a LED osvětlením. První jízdou zahájila Tyrkysovou sbírku, kterou pořádá Dopravní podnik Ostrava (DPO) s Nadačním fondem KŘÍDLENÍ už pošesté. Nejen ve „vánočce“, ale i v 
celé síti MHD mohou cestující přispívat u dobrovolníků s kasičkami na projekty místních neziskovek.

Dobrovolníci s asistenty přepravy budou v MHD až do pátku 24. listopadu. TyrkysOVA!!! sbírka však potrvá až do konce měsíce, kdy vyvrcholí předáním šeku na akci Advent plný křídlení. Peníze p
oputují na podporu šesti projektů. Je mezi nimi spolek pomáhající maminkám handicapovaných dětí, organizace zajišťují hipoterapie nebo canisterapie a další. Projekty najdou zájemci na www.kridl
eni.cz.
„Letos poprvé mohou cestující na potřebné přispět v naší tyrkysové MHD i bezkontaktní platební kartou přes platební terminál u dobrovolníků. Cestující si také v aplikaci Moje DPO mohou zakou
pit Tyrkysovou jízdenku. Stojí 50 korun, je platným jízdním dokladem a její celý výtěžek putuje na transparentní účet. Všem, kteří pomáhají, děkujeme,“ uvádí Daniel Morys, předseda předsta
venstva a generální ředitel DPO.

„Děkujeme partnerům, kteří akci podporují, zejména statutárnímu městu Ostrava a Dopravnímu podniku. Velké díky patří našim dobrovolníkům: studentům Ostravské univerzity , Slezské  unive
rzity  v Opavě , gymnázia Prigo a Gymnázia Olgy Havlové, sportovců FC Baník a dalších podporovatelů, bez nichž bychom sbírku nebyli schopni zrealizovat ,“ dodává Barbora Bialonczyk, koo
rdinátorka sbírky za KŘÍDLENÍ nadační fond.
Ostravská vánoční tramvaj bude vypravována až do konce ledna 2024 na různé linky MHD, aby se pravidelně objevovala v jednotlivých městských obvodech a potěšila co nejvíce Ostravanů. Její a
ktuální jízdní řád bude zveřejněn vždy s několikadenním předstihem na www.dpo.cz/vanocnitramvaj.
Zdroj: DPO
Více na www.dpo.cz
Sledujte také zajímavosti a videa na našem profilu @dpostrava na Facebooku, Instagramu, Youtube a X.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), slezské (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Ostravě vyjela vánoční tramvaj, podpořila Tyrkysovou sbírku ( Prvnizpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Vyjela vánoční tramvaj DPO, první jízdou
podpořila Tyrkysovou sbírku (Dpo.cz - Tiskové zprávy, Slezská univerzita v Opavě ); V Ostravě vyjela vánoční tramvaj, podpořila Tyrkysovou sbírku ( Moravskoslezskenovinky.cz - Články, Slezská
univerzita v Opavě); Vyjela vánoční tramvaj DPO, první jízdou podpořila Tyrkysovou sbírku ( Regiony24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Vánoční tramvaj DPO je v provozu, první jízdou
podpořila Tyrkysovou sbírku (Sdp-cr.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); VYJELA VÁNOČNÍ TRAMVAJ DPO, PRVNÍ JÍZDOU PODPOŘILA TYRKYSOVOU SBÍRKU ( Nase-mesto.cz -
Články, Slezská univerzita v Opavě); Vyjela vánoční tramvaj DPO, první jízdou podpořila Tyrkysovou sbírku ( Elogistika.info - Články, Slezská univerzita v Opavě ); V Ostravě vyjela vánoční tramvaj
Škoda 39T (Mhd86.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Už jste ji viděli? V Ostravě od pondělí jezdí vánoční tramvaj ( Patriotmagazin.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

16. Simple, yes, but with character  
22:31 | 20.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Nationworldnews.com - Auto-mobile  AUTOR: Nation World News Desk SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

The new Vogue 525 R  It is an evolution of the 500 R version with an aggressive line, which gets the character and performance to present itself as a good alternative for lovers of manga-inspired n
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aked bikes.
The Voge 525 R is a worthy successor to the famous streetfighters with a manga design, such as the Kawasaki Z, a model that continues to be a reference in this motorcycle style.
Voge, as a premium brand of Chinese giant Loncin, is committed to diversifying its range using a common propellant. In this case, the 494 cc parallel twin is the same as the company’s successful t
rail bike, the 525 DSX.
Trail bikes are more popular than bare bikes and it seems that the general trend among A2 users who don’t want a trail bike is to choose a motorcycle with limited larger displacement instead of on
e that has a medium displacement like this Voge 525 R.
For naked lovers with a sporty spirit, this Voge 525 R is a good alternative and, like other models from the house, it has an interesting price ( 5,287 €).
see stands out for its aggressive aesthetics and, at the same time, expresses the feeling of a modern and compact set.
With a headlight in the purest streetfighter style, a set formed by a generous fuel tank for its category ( 16.5 liters), the trims that cover the radiator, the side covers and a sports seat, its image is tha
t of a modern motorcycle. And the (adhesive) piping, also on the rims, gives it a personal touch.
This naked is presented, on the one hand, quite complete in terms of equipment and, on the other, without traction control or different driving modes.

They are 7” screen It has good information and has great details like to USB to connect to the phone. You also have the possibility of connection via Bluetooth.

Las adjustable handle  o the aluminum passenger handles, in addition to full lead lighting, put this sleeve-type motorcycle at a good level.
The frame is made of steel tube with rear subframe, double-arm swingarm, asymmetrical and cast aluminum. Signed the set of suspensions Kayaba: inverted fork and monoshock with links.

As for the engine, to gain more displacement compared to the previous 471 cc version, it now has internal dimensions of 67 x 68.8 mm, with what in this version it comes to 498 cc , with a diam
eter and stroke of 68 x 68 mm. In other words, a square engine and stall at 180º, without looking for the 270º sound used by other brands.
It has cylinder heads with four valves per cylinder (DOHC) and, in relation to the previous version, the work has been done with Bosch electronic injection, by increasing the compression ratio, and i
n terms of sensations, it feels which is fuller in the medium regime.
With a seat height of 785 mm, flat and wide handlebars and the footpegs slightly raised and set back but without exaggeration, the trunk is slightly inclined and the driving position is sporty but not r
adical.
The intersection point between the tank and the seat is narrow, and the fact is that, in this aspect, after a few kilometers, the Voge is not an example of comfort. Undoubtedly, it seems sportier to m
e than the GT, though otherwise The passenger will be more comfortable than most motorcycles of this type: the seat is wide and there are good handholds.

The combination of a rigid chassis, mid-range suspension and the inline twin results in a motorcycle with character. .
The Kayaba fork absorbs small irregularities well and has a good condition for mixed use. At the rear, a shock absorber is braked more than the fork and is less sensitive to a bumpy surface, but in 
general terms, the cycle part of this little sport is more than good, especially on good asphalt . the Pirelli Angel GT They are good for the small Voge 525 R.
On twisty stretches it behaves very healthy, sensitive to the driver’s input and shows no tendency to take you out when exiting corners.
The front double disc braking is powerful, indeed, With just two fingers you can stop the Voger 525 R without any problems . It’s less progressive and, between tight corners, I feel comfortab
le relying on the rear brake as well.
Despite changing the internal dimensions (diameter per stroke), this version seems to emit a familiar sound, like the Honda CB series.
The maximum power of 47.6 CV It delivers at 8,500 rpm and has plenty of satisfying mids. and a character in itself. It makes your life easier, with good recovery at 40 or 50 km/h in fourth gea
r, which is appreciated both in twisty stretches and in urban use. I would say that, in terms of sensations, the part of the cycle – quite strict – is more sporty than this engine, which is easy, simple, b
ut effective, with a good response in any regime of the proposal of the throttle grip.
Some may characterize this Voge 525R as too simple, in the sense that, for example, It does not include different maps or simple traction control.

In this regard, I think that the maps and traction control  They are not necessary on a motorcycle that does not reach 50 HP power . Not everyone will agree with me, but that’s how I see it…
Its consumption is less than 5 liters in reasonable use, without taking it beyond 7,000 rpm, a regime that does not complain.
I think this new Voge 525 R is a good motorcycle for the public who wants to get his license A2 for the first time, wants to have fun, on winding roads and in everyday life , along 
with urban and interurban journeys. Of course, like a real naked, carrying luggage, especially a passenger, is complicated. So, like the old days, there is no choice but to carry the backpack on 
your back…
In terms of aesthetics, it is an attractive and current motorcycle. Its components, including the bodywork and paint, are of good quality.

Engine type: Bicilíndrico 4T, DOHC, 4V, LC
Bore x stroke: 68 x 68 mm
Transfer: 494 cc
Maximum power: 35 kW (47.6 CV) and 8,500 rpm
Maximum engine torque:  44,5 Nm to 7,000 rpm
Feeding: Electronic injection
CO2 emissions:  89g/km
Edit: 6 speeds
clutch: Multidisc in oil bath
Second transmission: retainer chain
Chassis type: Multitubular steel tube
Tipper: Double arm in cast aluminum
Front suspension: Inverted fork with 41 mm bars and 150 mm travel
Rear suspension: Shock absorber with links and 57 mm travel
Front brake: 298 mm disc with 2-piston caliper and ABS
Reverse brake: 240 mm disc with 1-piston caliper and ABS
Wheels: 120/70 x 17″ and 160/60 x 17″
Wheelbase: 1.445 mm
Seat height: 785 mm
Curb weight: 198 kg
Deposit: 16.5 liters
Official guarantee: 3 years
Importer: Motor machine, SLU

Contact: 96 153 93 30
Web: www.vogespain.es

SEKCE: Auto-moto

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)
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Zpět na seznam
 

17. Další z řady matematických výletů, tentokrát v…  
10:44 | 21.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Matematický  ústav  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Matematický ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Další z řady matematických výletů, tentokrát v čase adventním.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  matematický (1x), ústav (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

18. Dej hlas svému kandidátovi a podpoř ho ve volbách…  
11:04 | 21.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dej hlas svému kandidátovi a podpoř ho ve volbách.� � Hlasovat můžeš od úterý 21. 11. 2023 od 8:00 hodin do čtvrtka 23. 11. 2022 do 15:00 hodin. � Odkaz na volby do univerzitního Akademi
ckého senátu � https://is.slu.cz/auth/volba/1820Odkaz na volby do fakultního Akademického senátu �https://is.slu.cz/auth/volba/1811

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Dej hlas svému kandidátovi a podpoř ho ve volbách… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

19. Už se to blíží! Příští čtvrtek bude UniPoint v OC…  
12:40 | 21.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Už se to blíží! Příští čtvrtek bude UniPoint v OC Breda hostit Den prevence �, který pro veřejnost 2x ročně připravuje naše fakulta. Akce oblíbená u dospělých i dětí má za úkol zvýšit povědomí o 
důležitosti prevence, jejíž podceňování může mít bohužel mnohdy nedozírné následky. A to nejen v oblasti zdraví. Tak si udělejte čas a přijďte! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

20. Sokoly sestřelil Hladnov, pak se vyřádili na Ostravské univerzitě. Podívejte se  
18:07 | 21.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Karvinský a havířovský deník  AUTOR: Marie Rodovská SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

/FOTOGALERIE/ Se střídavými úspěchy zvládli basketbalisté Sokola Karviná další dvoukolo v druholigové skupině C na palubovkách soupeřů. V sobotu podlehli po bitvě BK Hladnov 84:90, v n
eděli přehráli Slávii Ostravskou univerzitu 91:64 a v tabulce jsou třetí.

„Porážka na Hladnově nás mrzí, ale domácí, posíleni mnoha pendly z první ligy, hráli skvěle a v závěru byli uvolněnější. Náš výkon byl příliš ‚profesorský‘ a bez většího nasazení v obraně,“ vrátil se k
arvinský trenér Roman Hamrus k sobotnímu duelu. Tým v něm neměl kompletní. „Nejvíc se projevila absence klíčového pivota Honzy Koloničného, hlavně v obraně a na doskoku,“ konstatoval.
Sokoli v sobotu napřed prohrávali 20:29, ale ve 28. minutě už vedli 59:49. „Pak jsme dostali několik trojek a euforičtí domácí, kteří neměli co ztratit, víc běhali a bojovali, se dotáhli. V nervózním záv
ěru jsme v posledních dvou minutách udělali dvě hloupé ztráty a přes naše taktické fauly domácí šestkami výhru udrželi,“ viděl kouč Karviné důvod druhé porážky v této sezoně.
V sobotu se sice tým radoval z osmého vítězství, ale nerodilo se vůbec lehce. Po špatném úvodu Karviná v 7. minutě prohrávala 10:18. „Čekali jsme velký odpor, neboť Ostravské univerzitě se vrátil
i se zahraničních pobytů někteří výborní hráči a po sobotní výhře nad nováčkem z Frýdku určitě chtěli porazit i nás,“ prozradil Roman Hamrus.
Jak došlo v průběhu utkání ke zvratu? „Po bouřlivějším time-outu a prostřídání sestavy jsme se herně i mentálně zvedli, zlepšili obranu a pak už víceméně celý zápas kralovali. Velmi dobrý výkon p
ostupně podali všichni hráči,“ vysvětlil trenér Sokolů.
V tabulce jim s bilancí osmi výher a dvou porážek patří 3. místo. V dalším dvoukole nastoupí 9. prosince doma proti Basketpoint Frýdek-Místek, v hale nováčka II. ligy si to znovu rozdají jen o den p
ozději.
II. liga basketbalistů – skupina C:

Sobota: BK Hladnov Ostrava - Sokol Karviná 90:84 (40:44)

Karviná: Oswald 17, Blažek 14, Landor a Zikl po 13, Tomek 8, Lepka a Marek po 7, Horváth 3, Lazecký 2, Myšák.
Statistika: 35 doskoků (Blažek 8, Oswald 7), 17 asistencí (Oswald 8), 10 trojek (Landor 3), ale velmi laxní obrana s pozdními reakcemi i komunikací. Sice jen 10 ztrát, ale v nejméně vhodných chvíl
ích.
Neděle: Slávia Ostravská univerzita - Sokol Karviná  64:91 (33:49)

Karviná: Henzl 23 (3 trojky), Zikl 16, Horváth 12, Blažek 9, Lepka a Tomek po 8, Lazecký 7, Oswald 5, Landor 3, Marek, Buchtík. Trenéři: Roman Hamrus a Petr Sodomka.
Statistika: 7 bloků, jen 8 ztrát, 20 asistencí (Lazecký 5), 30 doskoků (Blažek 11), 10 trojek.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (1x), karviná (1x)
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Zpět na seznam
 

21. Události v regionech (Ostrava) (automat)  
18:29 | 21.11.23     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 SM - Události v regionech (Ostrava) (automat)  AUTOR: ČT1 SM SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:20
0
0

i trénují v roce 2016 začal Jakub Kubík sport na univerzitě popularizovat o dva roky později už na fakultě elektrotechniky a informatiky vznikla esportová učebna základní kámen toho
1
5

co jsme dokázali a toho co jsme dokázali je opravdu hodně dvakrát dobře ať je zvítězil tým univerzity v mistrovství Česka a Slovenska ve hře League of Legends nějaké velké Aréně bojuje pr
oti sebe pět hráčů proti sobě navzájem Univerzitní

3
0

týmy ale soutěží v různých titulech například ve hře valorant uspěli Na Univerzitním mistrovství světa účastnili se ho zástupci v padesáti zemí reprezentovat Českou republiku v Brazílii ve
4
5

hře valorant a umístili jsme se na děleném 4 až 8 místě na světě studenti ale díky hraní získávají i další schopnosti například kapitán Ondřej Závodný si chválí takzvané měkké dovednosti Tak
já se tam dá se nějakým způsobem

18:21
0
0

taťka pro ty kluky které mám pod sebou takže jednak domlouvat se s nima na čase tak potom vlastně i řešit nějaké ty spory v týmu že ne vždycky to klape dobře ať nejde vznikají hádky v rám
ci sportu se tady na univerzitě chtějí zapojit také do výzkumu

1
5

měřit tak budou mozkovou aktivitu nebo úroveň stresu hráčů je to vlastně poslední ten pomyslný pilíř který nám chyběl A to právě toto arendi nebo věda a výzkum My chceme jít hlavně do lidí 
co znamená nějaké

3
0

bio signály a řešení toho jak se vlastně tělo u té hry samotné chová už v minulosti na univerzitě pořádali derby 2 Slezská vysoké libáňské Technické univerzity Ostrava a slezské  univerzity  
v Opavě  To by budoucnu chtěli ještě rozšířit

4
5

a přizvat další dvě univerzity Jiří Šíma Česká televize Ostrava 3 fotografické soubory které pojí totéž téma konec života fotografka Marcela očenášová je vystavuje v ostravské galerii fiducia v

18:22
0
0

černobílých i barevných snímcích se snažila o Dialog se smrtí chtěla se vyrovnat vlastními úzkostmi a strachy fotografka Marcela očenášová je věřící A když se sama sebe začala ptát jak bud
e

1
5

vypadat a smrt a co přesně bude po ní vzala do ruky fotoaparát a Snažila se najít odpověď kolem sebe Ta odpověď jako ke mně sedět s tou smrťou a vlastně být taky konverzaci sněhová a d
iskutovat o tom že co

3
0

tam moře nás teď v rámci ten soubor je dost hlíně o Zemi o tom do jaké míry je smrt při tom nahoře v našem životě do jaké míry se živé organismy vlastně
4
5

živé a z těch mrtvých těl v druhém souboru Kde poprvé použila černobílé fotografie vedle ní pomyslně sedí japonský bůh smrti shinigami do toho fotografa i dva snímky z rodinného alba

18:23
0
0

představil že to je vlastně někdo stejně to je asi ten shinigami Theory který mi to úzkost a tu a nedělej váze tak jsem se rozhodla vlastně a zachytit
1
5

jeho a tomu je nějaké trápení jednou to na konci je světlo v souboru nazvaném lumos zachytit
3
0

usmál a zjistila jsem že jediné jsou koneckonců koně v tom jsou zachytávám je ten život vlastně to krásné co je to v životě instalace výstavy
4
5

sedět s někým pracuje s různými formáty fotografií některé jsou nalepené přímo na stěnu vyniknout i největší ovšem bez těch malých by netvořily jeden důležitý celek Helena Dohnalová Česká
televize

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

22. Čtvrtfinále Austrálie vs Česká republika. Rozhovor Lleytona Hewitta s Alexem de Minaurem, kdy to
bude? Kdo hraje, novinky  

05:05 | 22.11.23     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Applerecenze.cz - Články  AUTOR: Jana Milerová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO:

14x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Kapitán Austrálie Lleyton Hewitt řekl, že daviscupový tým usilující o ukončení 20letého sucha o titul bude čerpat inspiraci z úspěchu australských hráčů kriketu na mistrovství světa v Indii.
Pod vedením světové dvanáctky Alexe de Minaura se Austrálie utká s Českou republikou ve čtvrtfinále finále Davisova poháru ve Španělsku v utkání, které začíná ve čtvrtek ve 2:00 SEČ.
Hewitt řekl, že Australané během minulého týdne pozorně sledovali jednání v Indii během školení ve Francii a Španělsku a pozastavili sezení, aby zachytili klíčové momenty, protože Austrálie omezi
la Indii na 240 lidí v Ahmedabadu.
Sledujte každé kolo PGA Tour živě a exkluzivně na Fox Sports, které je k dispozici na Kayo. Připojte se nyní a začněte ihned streamovat >
MANCHESTER, ANGLIE – 14. září: Alex de Minaur z týmu Austrálie oslavuje s Lleytonem Hewittem, kapitánem týmu Austrálie, poté, co vyhrál svůj dvouhrový zápas proti Ugo Humbertovi z týmu F
rancie (není na obrázku) během utkání skupinové fáze finále Davis Cupu mezi Francií a Austrálií v v AO Areně 14. září 2023 v Manchesteru v Anglii. (Foto: Matt McNulty/Getty Images pro ITF)Zdroj
: Getty Images
„Když jsme byli na hřišti, zrovna hráli bowling, takže jsme to celou dobu bedlivě sledovali a všichni jsme seděli kolem jídelny v našem týmovém hotelu a sledovali konec zápasu, což bylo skvělé. .“ „
Hewitt řekl foxsports.com.au.“
Bylo to skvělé. Opět to byl případ „zády proti zdi“, protože Indie byla po celý turnaj nejlepším týmem a poté Austrálie přišla s herním plánem a musela se ho pokusit dokonale provést na největší scé
ně ze všech. .
„Zejména mimo domov je to opravdu o týmové kultuře a týmovém duchu a o schopnosti se navzájem podporovat a podporovat, a to všechno udělali opravdu dobře. Takže ano, doufám, že si kluci 
vezmou nějakou inspiraci.“ ten výsledek také… tento týden.“
READ Lagan a Vimmerová ze SLU byli vyhlášeni běžci týdne SLC
Hewitt cítí podobnosti mezi australským týmem a jeho týmem, který se tento týden v Malaze snaží udělat krok vpřed poté, co loni prohrál s Kanadou ve finále Davis Cupu.
Řekl, že trenérský tým, který zahrnoval australské legendy Tony Roche a Jaymon Crabb, povzbuzoval vzájemné vztahy a označil etiku Di Minaur za klíčovou pro kamarádství.
De Minaur a další členové týmu, včetně Maxe Purcella, zarytého fanouška kriketu, jsou obzvlášť blízká skupina, která se pravidelně schází na obědech na turnajích nebo se navzájem podporují pro
střednictvím skupiny WhatsApp při hraní na různých turnajích po celém světě.
„Snažil jsem se to Alexovi vštípit od prvního dne, kdy jsme ho měli, když byl pomerančovým chlapcem, když mu bylo 16 nebo 17 let, a je pro nás velmi hrdé, že můžeme jít do bitvy s ním a vést kluk
y na pole,“ řekl Hewitt.
„Víte, Alex mohl být náhradníkem ve finále turné na konci roku (ale) přišel sem a udělal za nás tvrdou práci, trénoval kolem kluků.
„V mnoha ohledech nastavuje laťku, protože to vidí i ostatní kluci, že hráč číslo jedna jde za společný cíl, kterého jsme zde všichni dosáhli.“
Austrálie má osm mužů, kteří se umístili ve světové stovce ve dvouhře, s výjimkou zraněného Nicka Kyrgiose, jehož hodnocení ochrany před zraněním spadá do této kategorie.
Australan Max Purcell (vpravo) slaví s kapitánem Austrálie Lleytonem Hewittem po vítězství v semifinálovém utkání Davis Cupu mezi Austrálií a Chorvatskem na sportovním stadionu Martina Karpin
y v Malaze 25. listopadu 2022. (Foto Thomas Kueks/AFP)Zdroj: Agence France-Presse
Hvězdný veterán čtyřhry Matt Ebden, který se minulý týden dostal do semifinále turnaje ATP Tour Finals v Turíně, drží jako hlavní hráč ve Španělsku kariérní maximum č. 4 v disciplíně a formě.
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READ Aribo, Dessers a Okereke v brance, zde je výkon nigerijských hráčů před reprezentační přestávkou
Šampioni Australian Open ve čtyřhře Rinki Hijikata a Jason Kubler, kteří minulý týden také soutěžili v Turíně, odcestovali do Španělska, aby podpořili své týmové kolegy, než aby se vraceli na přest
ávku do rodné země.
„Naši kluci jsou velmi těsná skupina, což mi to usnadnilo, a je to něco, na čem jsme se Rucci a Jaymon snažili pracovat zejména posledních pět let,“ řekl Hewitt.
„Dokázali jsme to nyní s dobrou skupinou hráčů, kteří chtějí z Davis Cupu a hraní za Austrálii udělat prioritu ve své kariéře. Takže když je kalendář nastaven, okamžitě si to zaznamenají do svých di
ářů a snaží se pracovat.“ odtamtud.“
„Loni jsme byli opravdu blízko a vím, že všichni tito kluci chtějí být lepší a nikdo není lepší než Alex, takže je užitečné mít v týmu takového kapitána.“
De Minaur byl letos vítězem v Acapulcu a také dosáhl svého prvního finále Masters v Kanadě v nabité sezóně, díky které dosáhl na 11. místo v kariéře.
Hodně padá na bedra 24letého hráče vzhledem ke kvalitě zbývajících sedmi týmů, které budou v příštím týdnu soutěžit v Malaze.
Austrálie vyhrála osm z posledních devíti schůzek proti České republice, ale opozice, ve které jsou Jiří Lehička a Tomáš Macák, představuje riziko.
Dva mladí čeští hráči prorazili na grandslamu v roce 2023 a kvalifikovali se do finále tím, že v září porazili srbský tým s Novakem Djokovičem, který soutěžil ve čtyřhře.
„Jsme velmi opatrní, ale cítíme se sebevědomě v našem týmu. Plně věřím hráčům, že tam mohou jít, a doufám, že pro nás odvedou svou práci,“ řekl Hewitt.
Thanasi Kokkinakis byl nahrazen Alexejem Popyrinem, který je v žebříčku kariéry na 40. místě po ‚výměně kolena‘ během tréninku v Paříži minulý týden.
READ Spojené státy vyhrály skupinu B v juniorském hokeji, když porazily Finsko 6:2
Austrálie se utká s Finskem, pokud se kvalifikuje poté, co skandinávský tým ve středu porazil loňského šampiona Kanadu, kterému chyběl Felix Auger-Aliassime.
Srbové vedení Djokovičem se dokázali kvalifikovat i přes prohru s Českem ve skupinové fázi a zúčastní se druhé poloviny losování po boku Itálie, Velké Británie a Nizozemska.
Překvapivě se hostitelská země Španělsko v září nekvalifikovala.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Zpět na seznam
 

23. Waldemar Kozik ze společnosti Stora Enso…  
09:29 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Waldemar Kozik ze společnosti Stora Enso přednášku zaměří na praktické ukázky datové analytiky z oblasti Business Intelligence s využitím Power BI. � �27. listopadu 2023 od 8:55 hodin v B
207.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Waldemar Kozik ze společnosti Stora Enso… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

24. https://www.slu.cz/fpf/cz/aktuality/15/2459��V…  
10:55 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

https://www.slu.cz/fpf /cz/aktuality/15/2459��V novém dílu podcastu �Pavillon nám historička �♀️ Hana Komárková potvrdí, že poklad nemusí být pouze ze zlata, a představí tak fascinující 
příběh jednoho neobyčejného nálezu. Co když i vy máte na půdě domu nebo pod podlahou ukrytý nějaký skvost? Dozvíte se také praktické rady, co dělat, pokud se vám podaří něco takového najít, 
jako se to stalo rodině z Vrbna pod Pradědem. Odkrýt tajemný příběh neobyčejného pokladu můžete již nyní na➡https://open.spotify.com/episode/23gMvEfV1Pt2wihGhPfikZ?si=f3iet-nkRhu6iuZR
ZfP1iAÚstav historických věd - Slezská univerzita v Opavě Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (2x), filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): https://www.slu.cz/fpf/cz/aktuality/15/2459��V… (Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

25. Startupová elita z Ostravska. Tři mladé firmy, které přerůstají hranice regionu  
11:33 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Forbes.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V Moravskoslezském kraji se rozrůstá ekosystém startupů, které boří hranice regionu i Česka. A jejich zakladatelé si nemůžou vynachválit atmosféru a zázemí, které severovýchod naší země mlad
ým firmám poskytuje. Ať už jde o výzkum v oblasti zdravotnictví, nebo využití umělé inteligence v byznysu.
„Celkově je tu podnikatelská komunita otevřenější než třeba v Praze. Je snadné vyrazit na procházku v horách s lidmi, které zajímají nové technologie,“ pochvaluje si spoluzakladatel úspěšného tec
hnologického startupu Superface Radek Novotný.
Firmu spoluzakládal za covidu, kdy byl jeho tým kompletně postavený na spolupráci na dálku. Toho Novotný využil a přestěhoval se s manželkou do beskydské obce Čeladná. A se svým projektem
se rychle zapojil do ekosystému kolem Moravskoslezského inovačního centra (MSIC).
„To dění kolem MSIC mě hodně baví. A díky otevřenému ekosystému jsem se snadno dostal ke správným lidem, kteří mi pomohli s nastavením produktu podle toho, co fakt potřebujeme,“ říká.
Zřizovateli MSIC jsou město Ostrava, Moravskoslezský kraj a univerzity  v Ostravě i Opavě . Centrum už šest let podporuje firmy s vysokým potenciálem růstu a přidanou hodnotou, čímž vylepšuj
e podnikatelské prostředí v regionu.
„V regionu je hodně mladých nadaných lidí, které chceme podpořit, aby svůj potenciál uplatnili u nás a neodcházeli jinam,“ říká hejtman Moravskoslezského kraje Jan Krkoška.
Kraj například už sedmým rokem nabízí podnikatelské vouchery, celkem z rozpočtu podpořil přes 130 projektů částkou vyšší než 45 milionů korun. „Ve spolupráci s ministerstvem životního prostře
dí jsme připravili ještě mnohem rozsáhlejší podporu podnikatelských subjektů v našem kraji a také lidí, kteří o podnikání teprve uvažují,“ slibuje hejtman.
Motivovat začínající i stávající podnikatele má také nový dotační program, ve kterém bude rozděleno 460 milionů.
I samotné MSIC rozhodně hodlá dál pokračovat v podpoře mladých firem. „Během šesti let existence MSIC vzniklo v kraji několik desítek startupů. Přímou službou jsme dosud podpořili šestatřicet z
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nich. Ostatní pak těží přímo či nepřímo z rozvíjejícího se inovačního ekosystému, o který na mnoha úrovních pečujeme,“ vysvětluje CEO inovačního centra Pavel Csank.
I on tak mluví o komunitě, která je postavená na otevřeném prostředí a networkingu. Firmy jsou v kontaktu s dalšími podnikateli, které zajímá podobný obor, mají možnost získat pro svůj nápad
finanční podporu a taky v pravou chvíli posílit svůj tým.
„My jsme se takhle dostali k zajímavým konzultantům, kteří k nám přišli v pravou chvíli, když jsme si procházeli krizí,“ svěřuje se Martin Lonský, zakladatel mladé ostravské firmy Aputime, která vyví
jí virtuálního projektového asistenta.
Představujeme vám tři firmy, jež aktuálně patří mezi moravskoslezskou startupovou špičku:
Když chce někdo propojit různé aplikace, vývojáři na tom musejí makat týdny i měsíce. „S kolegou Zdeňkem Němcem jsme chtěli svět těchhle pracných integrací zbavit,“ vysvětluje spoluzakladatel
Superface Radek Novotný.
Firma proto vymyslela aplikační programové rozhraní, které umožňuje předání dat mezi aplikacemi během vteřiny, což vývojářům ušetří obrovské množství hodin.
Superface už díky tomu posbíral spoustu úspěchů – nalákal mimo jiné estonský kapitálový fond Tera Ventures, český fond Tensor Ventures nebo andělské investory Nicolase Mohra, Michaela
Vatha a Siima Tellera. Celkem od investorů vybral 2,6 milionu dolarů, v přepočtu skoro 65 milionů korun.
Na začátku letošního roku pak firma zareagovala na nástup ChatGPT a pronikání AI do mainstreamu. „Začali jsme budovat takzvaného AI agenta, který využívá náš integrační nástroj jen na pozadí
, ale umí mluvit normální lidskou řečí a má využití ve firmách daleko za hranicemi IT a vývoje softwaru,“ líčí Novotný nové směřování.
Novinka má přístup k online zdrojům a hlavně do firemních systémů. Umí třeba vyfiltrovat kontakty nebo konkrétní informace z firemního CRM, případně vyhledá volný termín v kalendáři pro
schůzku. „Uplatnění vidím hlavně v řízení obchodu. Agent dá řediteli obchodu hned do ruky data, co se ve firmě děje. Nemusí čekat na nějaký report, který se vygeneruje na konci týdne,“ popisuje 
Novotný.
A virtuální agent zvládne i další „nebyznysové“ úkoly. „Takový odlehčený příklad – napíšu mu otázku, jaké bude zítra počasí, sám mi to vyhledá online. Pak mu zadám, aby mi to poslal esemeskou,
najde si vhodnou službu, která to umí, a okamžitě to mám v mobilu,“ vysvětluje spoluzakladatel startupu.
Agent umí anglicky, takže by dávalo smysl, aby s ním Superface vyrazilo na globální trh. V tom ale Novotný ještě brzdí. „Zatím cílíme hlavně na český a slovenský trh. Hledáme si kamarády, kteří ná
m dají zpětnou vazbu. Jde o spřátelené firmy, které nám odpustí drobné chybičky. Teprve až službu odladíme, nabídneme ji ve světě, kde by nám chyby neodpustili,“ dodává.
Ostravský Aputime je pořád malá firmička, její virtuální projektový asistent se už přesto podílí na řízení práce v televizi Nova nebo na přípravě Expa 2025 v Ósace. „Aputime bude řídit i výstavbu pa
vilonů,“ říká hrdě zakladatel Martin Lonský.
Odjakživa ho fascinovaly mravenčí kolonie, a tak zkoumal možnosti převést jejich principy do digitálního světa. Tak vznikl nápad na virtuálního projekťáka, kvůli kterému nestihl dodělat doktorát.
Aputime umí převzít řízení – firmám řekne, co má kdo v danou chvíli optimálně dělat. „A na rozdíl od lidského projekťáka dokáže okamžitě a optimálně reagovat na všechny změny,“ podotýká Lonsk
ý.
Dodavatel nedodá součástky? Přijde nečekaná zakázka? Máte přetížené oddělení nebo člověka? Aputime okamžitě najde řešení. Funguje trochu jako navigace v autě, která vám najde optimální tr
asu, přihlédne k aktuálnímu provozu a ukáže vám, kdy dorazíte do cíle.
Startup Aputime vznikl v roce 2016 a prošel si i nelehkým obdobím. „Dlouho za námi stál investor, kterému se však ve vlastním podnikání přestalo dařit a přislíbená investice ze dne na den
zkrachovala. To byla nečekaná facka,“ přiznává Martin Lonský.
Firma se dostala na rozcestí: Skončit, nebo se rychle dostat aspoň do malého plusu. A v krizi jí nakonec pomohly kontakty v MSIC. „Tehdy k nám díky MSIC přišel Martin Cígler jako interní konzultan
t. Díky tomu tu stále jsme a přežili jsme i nečekaný odchod velkého investora,“ dodává zakladatel Aputime.
Propojený ekosystém MSIC pomohl i dalšímu nadějnému ostravskému startupu Stimvia, který se zabývá biotechnologiemi a jejich zapojením do bezpečné neinvazivní léčby prostřednictvím neurom
odulace, tedy stimulací mozku.
„Firmiček v biotechnologii je pár a zkušenosti musíme tvrdě získávat,“ říká jeho zakladatel Lukáš Doskočil. Pochvaluje si hlavně kulatý stůl MedTech, který Moravskoslezské inovační centrum pravi
delně pořádá právě pro firmy podnikající v oboru zdravotnických technologií. „To, že se můžeme sejít a sdílet to, obor ohromně posune dál,“ dodává.
Základy dnešní firmy Stimvia položil už v roce 2014. V hledáčku měl léčbu hyperaktivního močového měchýře, kolem které se točí 82 miliard dolarů ročně (1,86 bilionu korun) jen v USA a dalších čt
yřicet miliard dolarů (přes 900 miliard korun) v Evropě.
Tyhle peníze jdou hlavně do plen proti inkontinenci. Doskočilův tým měl od začátku pleny nahradit adekvátní léčbou pomocí vlastní unikátní neinvazivní metody.
Nápad získal pozornost investorů z Venture Capital Partners, Purple Ventures nebo Xenocles, od kterých firma vybrala 4,6 milionu dolarů (přes sto milionů korun) – díky tomu se mohla vrhnout do kli
nických zkoušek. Teď už má její produkt za sebou tři a dopadly možná ještě líp, než Doskočil původně čekal.
Nejenže metoda pomáhá s léčbou močového měchýře, postupně se ukázal pozitivní vliv na pacienty s Alzheimerovou nebo Parkinsonovou chorobou. „Ustupující problémy hlásili i pacienti s migrén
ou. Jejich záchvaty se vracely méně často a s menší intenzitou,“ dodává šéf startupu, který se letos dostal do výběru TechCrunch Startup Battlefield 200.
Tato data zatím nejsou potvrzená oficiálními klinickými testy, ale otevírají před firmičkou nové možnosti. „Všechno vězí v tom, že hyperaktivní močový měchýř způsobuje mozek. Když se nám povedl
o neinvazivně stimulovat centra v mozku, zlepšuje to i další problémy. Protože u neurologických obtíží je všechno propojené,“ vysvětluje Lukáš Doskočil.
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Zveme všechny zájemce o studijní programy s výukou v anglickém jazyce na webinář, který se uskuteční v úterý 28. listopadu v 10:00 hodin. �Živý přenos � se bude vysílat našem kanálu You
Tube. Webinář je primárně určen uchazečům o studium ve studijních programech Ekonomika a management (bakalářské, magisterské a doktorské studium). We invite all those interested in study p
rogrammes with English language of instruction to a webinar on Tuesday 28 November at 10:00AM� CET via live stream on our YouTube channel. � The webinar is primarily intended for applic
ants of the Economics and Management degree programmes (Bachelor's, Master's and PhD).
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Na Netflixu Uvnitř nejtvrdších věznic na světě  7. řada, 2. epizoda Moderátor Rafael Roux, který sám strávil 12 let neprávem vězněn, se ponoří do nechvalně proslulé plzeňské věznice v České rep
ublice. Tato vězeňská instituce si získala reputaci jako křišťálová věznice s metamfetaminem, což odráží široce rozšířený problém užívání metamfetaminu v jejích zdech.
Rowe zjistí, že metamfetamin, místně známý jako pervitin, pronikl do všech koutů plzeňské věznice. Rowe zdůrazňuje závažnost problému a odhaluje, že metamfetamin se stal tak populární, že (pr
ý) jsou na něm závislé i ryby v okolních vodách.
Ve skutečnosti byla alespoň jedna studie citována Ryby závislé na metamfetaminu v zemi.
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Uvnitř nejtěžších věznic světa, 7. řada, 2. epizoda Rekapitulace: Epidemie metamfetaminu / Seznamte se s vězni
Po vstupu do plzeňské věznice je Roux podroben důkladné prohlídce (v Německu běžný jev). Uvnitř nejtvrdších věznic na světě ), zdůrazňující, že věznice dodržuje přísná bezpečnostní opatření. Vě
zni se setkávají s Petrem, Kubou a Markem, kteří se tam všichni léčí ze závislosti na drogách nebo alkoholu.
Bývalí vězni, označovaní jako hotovci, nadále sledují ostatní a zajišťují, aby ve zdech věznice vládl zdání pořádku. Komunikace ve věznici je přísně regulována a neoprávněná interakce vede k disci
plinárnímu řízení proti Roweovi.
Důsledky drobných porušení, jako je nezapnutí knoflíku kabátu, mohou vést k samovazbě. Vězni podstupují pravidelné testy na drogy a poradenství a jsou zodpovědní za dodržování přísného úklid
ového režimu v celé věznici.
Peter, který skončil ve vězení kvůli problémům s dospíváním, sdílí dojemný příběh o svém odloučení od rodiny. Násilný alkoholismus jeho otce měl negativní dopad a přivedl Petra na destruktivní ce
stu.
Mezitím Jacobovo zapojení do výroby metamfetaminu bylo motivováno mylným přesvědčením, že použité chemikálie byly také přítomny v ohňostroji, za předpokladu, že by mohl uniknout právním n
ásledkům.
READ Zdeněk  Jirásky  překlenuje generační propast "Už tě nemiluji".

Uvnitř nejtvrdších věznic na světě, řada 7, epizoda 2, léčba a výzvy
Vězni jako Peter zdůrazňují, že je důležité udržovat cely čisté, protože jakýkoli nápadný prach může vést ke ztrátě privilegií. Někteří vězni přiznávají, že plánují pokračovat v užívání drog i po propuš
tění, a upozorňují na problémy spojené s prolomením cyklu závislosti.
Věznice nabízí pracovní tréninkové programy, kde se jednotlivci jako Anthony učí nové dovednosti jako součást své rehabilitace.

Shrnutí: Inside the World’s Toughest Prisons, řada 7, epizoda 2: Pohled do života dozorců
Pátým dnem Rowe pokračuje v dlouholeté tradici Uvnitř nejtvrdších věznic na světě  epizod, tím, že se připojíte k rangerům, abyste nahlédli do každodenních výzev, kterým čelí. Pozoroval psa šňup
acího drogy, jak v podatelně kontroluje obálky, což potvrzuje neustálou ostražitost věznice.
Součástí rutiny dozorců je také výcvik nepokojů a sám Raphael Roux hraje neukázněného vězně, aby předvedl, jak musí dozorci cvičit. Rowe se nesmí setkávat s vězni v segregační jednotce, kde 
mohou být jednotlivci drženi až 28 dní.

Uvnitř nejtěžších věznic světa, řada 7, epizoda 2, shrnutí: Boj a respekt
Vězeň Marek v upřímné chvíli odhalí svůj pokračující boj o překonání závislosti. Přes potíže panuje mezi Roweem a vězni vzájemný respekt.
Roe se ptá plukovníka Pavla Kukaky, ředitele věznice, na přísný režim úklidu a snaží se pochopit důvod tak přísných opatření. Pravda je, Uvnitř nejtvrdších věznic na světě Nesahá to úplně k jádru
vězeňské logiky na toto téma, ale zdá se, že jde většinou jen o psychologické rozbití vězňů a upřímně řečeno o zavedení autoritářského přístupu k životu a kontrole.
Mějte na paměti, že samotné ministerstvo spravedlnosti se zabývalo autoritářským charakterem věznic, přičemž na jedné stránce poznamenalo Z jejich webu „Autoritářský model vězeňské správy 
dominoval penologii v devatenáctém století v teorii i praxi. Tento model se vyznačoval svévolným systémem centralizované vlády jednoho muže (vězeňský dozorce) a represivní sociální kontrolou.
READ Americko-česká republika Live Stream: Sledujte hokej online, TV kanál - Jak sledovat a streamovat sportovní zápasy Major League a College
Jak jsme viděli dříve na Uvnitř nejtvrdších věznic na světěTrest ve vězení je často zdůrazňován jako způsob života a v mnoha případech pravděpodobně až příliš.

Uvnitř nejtěžších věznic světa, řada 7, epizoda 2, shrnutí: Závěr
Tato epizoda Uvnitř nejtvrdších věznic na světě  Nabízí otřesný pohled do výzev, kterým čelí vězni bojující se závislostí v plzeňské věznici. Zdůrazňuje složitou síť problémů, které přispívají k neustál
ému zneužívání drog za mřížemi a obtížnou cestu k rehabilitaci a uzdravení.
Takzvané „vězení křišťálového pervitinu“ je ostrou připomínkou širších společenských problémů, které pronikají i do těch nejmalebnějších vězeňských zdí.
O čem si myslíte? Uvnitř nejtvrdších věznic na světě  Sezóna 7, Epizoda 2? Podělte se o své odpovědi v komentářích níže!
Můžeš se dívat  Uvnitř nejtvrdších věznic na světě  Sezóna 7 běží Netflix!
Publikováno 21.11.2023 v 16:45 EST
Poslední aktualizace 21. 11. 2023 v 16:45 EST
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Tento článek je součástí Special reportu: Evropské peníze v Česku: Promarněná šance?

Moravskoslezský kraj je jeden z trojice českých uhelných krajů, které dosáhnou na peníze navíc z Evropské unie. Větší část prostředků chce věnovat na velké strategické projekty, které dlouhodobě
čelí kritice a pojí se s nimi rizika.
Peníze do Česka směřují z tzv. Fondu pro spravedlivou transformaci, obálka ve výši zhruba 42 miliard korun má trojici českých uhelných regionů pomoci dorovnat „startovní čáru“ na cestě za dekar
bonizací ekonomiky. Oproti jiným regionům to budou mít totiž těžší, protože si s sebou nesou zátěž v podobě odkazu uhelného průmyslu a potýkají se se strukturálními problémy.
Moravskoslezský kraj dostane z trojice regionů, kam patří také Karlovarský a Ústecký kraj, největší obnos, a sice necelých 19 miliard korun. Peníze mezi kraje rozdělilo ministerstvo životního prostř
edí, které má operační program k uhelnému fondu na starosti. Řídilo se podle klíče na základě počtu obyvatel, HDP na hlavu a nezaměstnanosti.
Evropské miliardy je třeba využít nezvykle rychle – 70 % fondu musí být „utraceno“  podle pravidel čerpání do konce roku 2026. „Jinak budou peníze ztraceny,“ upozornil v listopadu na konferenci v 
Ostravě Petr Votoupal z Evropské komise.
Proto se Česko rozhodlo, že zhruba polovinu peněz kraje vynaloží na velké, tzv. strategické projekty za miliardy korun.
„Implementace není jednoduchá kvůli přísným pravidlům. Je velmi ambiciózní certifikovat 70 % evropských peněz do konce roku 2026. Proto jsme museli přijít s řekněme inovativním způsobem imp
lementace. Alokace je rozdělena mezi strategické projekty a zbytek, půjde na ně zhruba 50 % alokace a musí projít robustním schvalovacím procesem,“ připomněl v Ostravě náměstek ministra život
ního prostředí Jan Kříž.

STEP pomůže Česku s čerpáním dotací, musí se však schválit rychle

Euro sem, euro tam. Právě k přesměrování evropských peněz v existujících fondech má sloužit tzv. STEP, neboli Platforma strategických technologií pro Evropu. Zdroje má přesměrovat konkrétně 
do třech pro budoucnost strategických oblastí: digitálních, čistých a bio-technologických. Co přinese Česku?

Rizika velkých projektů

Strategické projekty jsou ale od počátku příprav na čerpání evropských peněz kritizovány. Ať už proto, jakým způsobem byly vybrány , že na ně má směřovat zhruba polovina z prostředků z české 
obálky, nebo proto, že za nimi stojí energetické firmy , na které se vztahuje princip „znečišťovatel platí“. Či proto, že je zpochybňován jejich přínos pro transformaci regionu.
„Nasměrování velké části rozpočtu do strategických projektů sice umožňuje rychle čerpat prostředky, ale s původním účelem fondu se spíše rozchází. Strategické projekty mají totiž rozpočty v řáde
ch stovek milionů až jednotek miliard korun, a ty jsou schopné připravit a utratit jen velké firmy nebo instituce. Původním záměrem Evropské komise přitom bylo podpořit zejména rozvoj malých a st
ředních podniků, a tím zvýšit diverzitu i odolnost místní ekonomiky. Podpora velkých firem skrze strategické projekty spíše konzervuje aktuální stav,“ míní ředitel české protikorupční neziskové organ
izace Transparency International Ondřej Kopečný.
Původní záměr připomněl i Votoupal z Komise. „Sporné téma jsou produktivní investice velkých podniků. Komise to nepodporuje, byla ale učiněna výjimka, protože velké podniky jsou pro některé r
egiony klíčové,“ řekl.
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Podle Kopečného je přínos projektů často sporný, protože na jejich posouzení nebylo dost času. „Často ani nebylo jasné, jak posuzovat strategičnost projektu. Neznamená to, že všechny projekty j
sou k ničemu. U velkých projektů je ale riziko, že po skončení financování z EU nebudou dále udržitelné, větší než u menších projektů,“ dodal.
Na časový tlak upozorňuje i krajská opoziční zastupitelka za Piráty Zuzana Klusová. „Za mě vzešly strategické projekty z báze klientelistických vazeb, jde o projekty ze šuplíku. Na jejich podání byl 
jen jeden měsíc, takže logicky nikdo, kdo o tom nevěděl dopředu, nemohl stihnout projekt za miliardy podat,“ řekla redakci.
Strategické projekty, které mohou o peníze z fondu žádat, vybírala v Moravskoslezském kraji, stejně jako ve dvou zbylých uhelných regionech, tzv. regionální stálá konference. V ní se setkávají zás
tupci kraje, měst, národní úrovně, akademické a neziskové sféry a hospodářských a sociálních zájmů.
Určitá rizika se se strategickými projekty pojí i podle ministerstva životního prostředí. „Musím říct, že strategické projekty jsou největším rizikem programu, protože některé z nich mají velmi dlouhé 
povolovací procesy, musíme tlačit na rychlost,“ uvedl Kříž.
Ministerstvo tak vidí riziko konkrétně v tom, že se některé strategické projekty kvůli přísným termínům pro vyčerpání peněz možná nepodaří včas dokončit. „Proto budou konkrétní milníky, které bud
e muset žadatel dodržet, i součástí vydaných rozhodnutí o poskytnutí dotace,“ doplnila na dotaz redakce mluvčí ministerstva Lucie Ješátková.
Dalším problémem je, že některé projekty zahrnují velmi mnoho aktivit v jednom a není jisté, zda naplňují pravidla pro státní podporu. „Příkladem může být vědecká infrastruktura, která je ale spojen
á zároveň se vzděláváním a popularizací vědy, které mají přinést zisky. A v případě takových projektů je velmi komplikované stanovit režim veřejné podpory,“ popsal Kříž.
Podle resortu jsou z hlediska veřejné podpory komplikované tři strategické projekty . Jeden z Ústeckého kraje – testovací centrum zdrojů energie Synergys. A dva z Moravskoslezského kraje. Jde 
o Cirk Arenu – výzkumné centrum pro oběhové hospodářství,  a Eden, který má do poškozené krajiny přinést ekologický kampus pro vědecké i volnočasové účely včetně velkých skleníků pro udržit
elné pěstování rostlin.

Česko bude mít méně evropských dotací, kvůli covidu a válce ale zůstane čistým příjemcem

Desítky miliard eur. Tolik je Česko zvyklé čerpat v sedmiletých obdobích z evropské kasy. Za unijní dotace vznikají tisíce projektů. Tato čísla by se ale mohla v budoucnu zmenšit. Česko totiž prospe
ruje, a tak si pravděpodobně přijde na méně peněz.

Moravskoslezský kraj na velké projekty sází

Moravskoslezský kraj přitom na strategické projekty sází a uvažuje, že na ně vyčlení i více než zhruba polovinu svého přídělu z fondu pro uhelné regiony.
„Rozdělení na polovinu je řekněme indikativní. Na základě diskuse v rámci regionu a s ministerstvem panuje na 50 % obecná shoda (…) Na Regionální stálé konferenci Moravskoslezského kraje js
me navrhli, že bychom chtěli financovat tolik dobrých projektů, kolik bude možné. Takže očekáváme rozšíření až na 60 %,“ řekl pro EURACTIV.cz zmocněnec hejtmana kraje pro uhelné regiony v tr
ansformaci Zdeněk Karásek (za ANO, OK).
To naráží na kritiku krajské opozice. „Oznámili nám, že vyjednávají velmi aktivně 10 až 20 % navíc, které chtějí na strategické projekty, protože v nich mají převis. Už polovina je moc. Na krajském 
zastupitelstvu jsem za Piráty říkala, že jsme zásadně proti tomu a že navíc vnímáme u strategických projektů velké riziko, že řada z nich nakonec neprojde, nebude schválena nebo se nepodaří vča
s realizovat,“ řekla redakci Klusová.
V kraji zatím požádalo o dotaci 10 z celkem 13 předvybraných strategických projektů celkem za více než 16 miliard korun . Finální razítko získal zatím jediný – Černá kostka . Jde o stavbu
knihovny, která vyhrála architektonickou soutěž už v roce 2004 a nyní byla přetavena ve strategický projekt, který má přinést kraji vedle moderního sídla vědecké knihovny i centrum digitalizace a v
ědy.
Pět dalších strategických projektů pak spěje k brzkému schválení. Jde o CEPIS – Centrum podnikání, profesních a mezinárodních studií při Obchodně  podnikatelské  fakultě  Slezské univerzit
y v Karviné ; vědeckovýzkumné středisko LERCO – projekt Ostravské univerzity; revitalizaci areálu bývalého dolu Gabriela s názvem POHO park, Centrum pro výzkum energetické a sociální změ
ny REFRESH podané ostravskou Technickou univerzitou;  a projekt samotného kraje – Technologická a podnikatelská akademie .
U některých projektů se ale proces schvalování zřejmě dále prodlouží. Kvůli otazníkům ohledně veřejné podpory je třeba se ještě poradit s Evropskou komisí. Podle Kříže by se to mohlo týkat maxi
málně pěti projektů, z toho jednoho z Moravskoslezského kraje. Řekl to na dotaz redakce na ostravské konferenci v polovině listopadu.
Kraj nicméně v minulosti kritizoval průtahy ve schvalování na straně ministerstva pro životní prostředí.
Resort životního prostředí pak redakci potvrdil, že se na Evropskou komisi obrátí – podá tzv. prenotifikaci – kvůli projektu Eden. Jde o neformální „poradu“, která předchází formálnímu procesu notif
ikace. „Tak získáme právní jistotu, jak naplnit nastavená pravidla pro veřejnou podporu,“ uvedla mluvčí ministerstva.
Vzhledem k časové tísni, se kterou se uhelný fond potýká, je Evropská komise připravena jednat rychle. „Komise si je vědoma termínů týkajících se Fondu pro spravedlivou transformaci a je odhod
lána vyhodnotit notifikace členských států rychle,“ potvrdila pro EURACTIV.cz eurokomisařka Elisa Ferreira, která dle svých slov věří, že je Česko schopné příležitost, kterou fond nabízí, dobře vyu
žít.
„Komise má dva měsíce na rozhodnutí ode dne, kdy obdržela notifikaci ke státní podpoře. Schopnost Komise rozhodnout v rámci tohoto termínu záleží na kvalitě notifikace. V případě, že notifikace 
vyžaduje upřesnění, Komise se obrátí na národní orgány a vyhodnocení může trvat déle. Národní orgány mohou využít nejprve tzv. prenotifikaci, aby si vyjasnily pochybnosti, které mohou mít, ještě 
před zasláním oficiální notifikace Evropské komisi,“ popsala pak proces pro redakci Komise.
Pokud by chtěl kraj navíc na strategické projekty vynaložit výrazně více prostředků, muselo by se to opět konzultovat s Evropskou komisí.
„Je to flexibilní jen do určité míry, kterou dovolují Plán spravedlivé územní transformace a Operační program Spravedlivá transformace, které byly v nějakém znění schválené Evropskou komisí. Po
kud by došlo na změny, musí být opět schváleny Evropskou komisí,“ upozornil Votoupal z Evropské komise.
Zmíněná flexibilita pak končí tam, kde končí celkový rozpočet všech původně zamýšlených strategických projektů, jak zjistila redakce. Pokud by tedy měly strategické projekty v kraji přesáhnout pů
vodně uvažovanou částku pro všechny strategické projekty, musela by do hry vstoupit Komise.
Národní orgán pro koordinaci při ministerstvu pro místní rozvoj, který „hlídá utrácení dotací“ v Česku například co do naplňování termínů, vnímá vyčerpání fondu dlouhodobě jako „velkou výzvu“.
Odhad ministerstva životního prostředí nicméně i navzdory komplikacím počítá s tím, že se Česku peníze podaří včas využít. „Podle predikce by mělo dojít k vyčerpání všech přidělených finančních 
prostředků. A to i přes aktuální komplikace – např. odstoupení několika připravovaných strategických projektů, dlouhý a náročný proces schvalování podaných strategických projektů apod.,“ potvrd
ilo redakci ministerstvo pro místní rozvoj.

Uhelný fond bude pravděpodobně pokračovat i po roce 2027. Vyčerpat ten první bude ale výzva

Uhelné regiony chtějí z EU peníze na svou proměnu i v dalším dotačním období. Zároveň je v tom současném tlačí čas, aby dostupné prostředky stihly vyčerpat. Kromě pokračování podpory tak usil
ují i o prodloužení termínů. Ministerstvo je ale ve výhledu čerpání optimistické.

Poučení pro příště

Fond určený pro „speciální potřeby“ zatížených regionů bude pravděpodobně pokračovat i v dalším dotačním období po roce 2028. Zacházení s tím nynějším, který je v Evropské unii první svého dr
uhu, tak přináší řadu poučení.
„Nejdůležitější je předejít plánování a zejména rozhodování v časovému tlaku. To vyžaduje, začít s plánováním a zejména s přípravou koncepce a priorit včas a zajistit, jakkoli to bude znít v aktuální 
politické situaci naivně, že přetrvají více než jedno volební období,“ doporučuje pro budoucnost Kopečný z Transparency International.
„V praxi to rovněž znamená vyčlenit na přípravu dostatečné lidské i finanční kapacity včas a nečekat až na schválení prostředků z EU. Velmi by také pomohlo, kdybychom se přestali tvářit, že zelen
ou transformaci řešíme kvůli Bruselu a začali ji vnímat jako náš strategický zájem a prioritu,“ dodal.
Právě na kapacity se zaměřuje připravovaná analýza analytičky Institutu pro evropskou politiku EUROPEUM Kláry Votavové. Podle ní se Česko potýkalo s nedostatkem lidských zdrojů zejména na
začátku příprav. Do budoucna by to tedy nemusel být problém. „Domácí úkoly“ pro tuzemsko ale leží i jinde.
Tenhle tyden potreti na krajskem urade @KrajMsk. V analyze pro @EUROPEUMPrague o kapacitach statni spravy ve sprave fondu spravedlive transformace jdu do hloubky. A nebude to cernobil
a story pic.twitter.com/5EuRAHCDHV
— Klára Votavová (@klaravot) November 8, 2023
„Co se týče ministerstva pro životní prostředí nebo Státního fondu pro životní prostředí, největší problém byl na začátku v roce 2021, kdy se například předvybíraly strategické projekty. Bylo složité z
ískat pro úřady systemizovaná místa a následně je obsadit, což souvisí i s diskursem ohledně příliš velkého počtu úředníků a nedostatečně kompetitivními platy ve státní správě (na pražské poměry
). V roce 2023 už je situace prý více méně stabilizovaná,“ popsala redakci svá dosavadní zjištění.
„Případný nedostatek kapacit se může spíše projevovat v tom, že se vše řeší rychle bez možnosti pro hlubší zamyšlení. Problém v Česku potom může spočívat i v tom, že si pravidla děláme příliš sl
ožitá,“ dodala pro EURACTIV.cz.

Uhelné kraje podepsaly memorandum o vodíku. Uhlí s ním nenahradíme okamžitě, ale perspektivu má, říká Vondrák

Trojice českých uhelných krajů, kterou čeká konec těžby a ozelenění celé ekonomiky, sází do budoucna na vodík. Kraje mají v plánu spolupracovat a zapsat se na mapě Česka, ale i Evropy, jako „
vodíková údolí“.

SEKCE: Ostatní
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KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakultě (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Moravskoslezský kraj chce utratit „uhelné miliardy“ za velké projekty, ty jsou ale stále rizikové ( Euractiv.cz - Ostatní, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

29. Naše fakulta dnes hostila konferenci s názvem…  
15:12 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naše fakulta dnes hostila konferenci s názvem Restorativní justice v praxi Probační a mediační služby. O své práci na akademické půdě �, kde přítomné přivítali děkan fakulty Rudolf  Žáček  a
proděkanka Marta Kolaříková, hovořili zástupci Probační a mediační služby, Institutu pro restorativní justici, Policie ČR, Okresního státního zastupitelství v Opavě, Vězeňské služby ČR, Probačního 
domu a dalších institucí. Součástí programu, který našim studentům nabídl jedinečnou možnost konfrontace teorie s praxí, bylo i promítání filmu, který na reálném případu prezentoval hlavní myšlen
ky restorativního přístupu. Více se dočtete � https://www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/15/1741

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), děkan (1x), rudolf (1x), žáček (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

30. Náš rektor Tomáš Gongol si s dalšími zástupci…  
15:50 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Náš rektor Tomáš  Gongol  si s dalšími zástupci naší univerzity a architektem Kamil Mrva Architects (který projektoval například rekonstrukci objektu DOV, Aero centrum v Mošnově nebo Obchod
ní centrum v Rožnově pod Radhoštěm) dnes prošli všechny budovy a zařízení naší univerzity v Opavě. Společně tak zahájili diskusi o možnosti vybudování studentského kampusu a jeho dalším roz
voji. Otázka plnohodnotného začlenění do infrastruktury města bude výzvou pro přítomného hlavního architekta Město Opava Petra Stanjuru.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  tomáš (2x), gongol (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Náš rektor Tomáš Gongol si s dalšími zástupci… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

31. V Ostravě už vyjela Vánoční tyrkysová tramvaj  
16:35 | 22.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Vlcoun.cz - Články  AUTOR: Tisková zpráva SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

OSTRAVA - Mezi první města, ve kterých v letošní vánoční sezoně vyjely vánoční vozy, se zařadila Ostrava. Dopravní podnik vyzdobil nejnovější tramvaj Škoda 39T, nechybí žáro
vky i polepy s motivy stromečků a perníčků.

Cestující se budou moci s Vánoční tramvají setkat až do konce ledna, Dopravní podnik Ostrava ji bude nasazovat průběžně na všechny linky...

Vánoční tramvaj vyjela v Ostravě (20. listopadu 2023, DPO)

Do ulic moravskoslezské metropole v pondělí 20. listopadu v 5.55 hodin poprvé vyrazila Ostravská vánoční tramvaj. Vánočkou je poprvé nejnovější tramvaj Škoda 39T, vyzdobená svátečními motiv
y a LED osvětlením. Vůz je vyzdoben jak zvenku tisícovkami žárovek, tak i v interiéru polepy s vánočními motivy stromečků, dárků a vánočních stromků. Nechybí ani polep na stropě. První jízdou za
hájila Tyrkysovou sbírku, kterou pořádá Dopravní podnik Ostrava s Nadačním fondem Křídlení už pošesté. Nejen ve vánoční tramvaji, ale i v celé síti městské hromadné dopravy mohou cestující při
spívat u dobrovolníků s kasičkami na projekty místních neziskovek.
"Ostravská vánoční tramvaj bude vypravována až do konce ledna 2024 na různé linky, aby se pravidelně objevovala v jednotlivých městských obvodech a potěšila co nejvíce Ostravanů," uvedla tis
ková mluvčí Dopravního podniku Ostrava Tereza Šnoblová. Aktuální jízdní řád Vánoční tramvaje bude zveřejněn vždy s několikadenním předstihem na www.dpo.cz/vanocnitramvaj.

Inbteriér zdobí motivy vloček, dárečků či perníčků (20. listopadu 2023, DPO)

Dobrovolníci s asistenty přepravy budou v městské hromadné dopravě až do pátku 24. listopadu. TyrkysOVA!!! sbírka však potrvá až do konce měsíce, kdy vyvrcholí předáním šeku na akci Advent
plný křídlení. Peníze poputují na podporu šesti projektů. Je mezi nimi spolek pomáhající maminkám handicapovaných dětí, organizace zajišťují hipoterapie nebo canisterapie a další. "Letos poprvé 
mohou cestující na potřebné přispět v naší tyrkysové MHD i bezkontaktní platební kartou přes platební terminál u dobrovolníků. Cestující si také v aplikaci Moje DPO mohou zakoupit Tyrkysovou jíz
denku. Stojí 50 korun, je platným jízdním dokladem a její celý výtěžek putuje na transparentní účet. Všem, kteří pomáhají, děkujeme," uvedl Daniel Morys, generální ředitel Dopravního podniku Ostr
ava
"Děkujeme partnerům, kteří akci podporují, zejména statutárnímu městu Ostrava a Dopravnímu podniku. Velké díky patří našim dobrovolníkům: studentům Ostravské univerzity , Slezské univer
zity  v Opavě , gymnázia Prigo a Gymnázia Olgy Havlové, sportovců FC Baník a dalších podporovatelů, bez nichž bychom sbírku nebyli schopni zrealizovat," dodala Barbora Bialonczyk, koordináto
rka sbírky za KŘÍDLENÍ nadační fond.

První jízda Vánoční tramvaje byla na Tyrkysové lince (20. listopadu 2023, DPO)

SEKCE: Doprava a logistika

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), slezské (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Ostravě už vyjela Vánoční tyrkysová tramvaj ( Vlcoun.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

32. Máme skvělou zprávu pro všechny studenty a…  
08:51 | 23.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Máme skvělou zprávu pro všechny studenty a zaměstnance naší fakulty! � Jako každý rok, i letos, pokračuje naše tradiční akce darování krve, která na Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné
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již osm let spojuje lidi s dobrým srdcem. Krev můžete darovat od 27. listopadu do 1. prosince. Transfúzní stanice v Karviné, Nemocnice Karviná - Ráj, nás očekává. Stačí, když při příchodu řeknete,
že jste z OPFky. � Po darování krve se nezapomeňte zapojit do losování o vstupenku na festival Colours of Ostrava 2024. � http://go.slu.cz/krev Do soutěže se mohou zapojit všichni, kteří daro
vali krev v listopadu. �️ � Každý student, který se rozhodne darovat krev, má nárok na mimořádné stipendium rektora ve výši 1000 Kč.#OPFpomáhá #DarujKrev #coloursofostrava #krev #karvi
na #slezskauniverzitaP.S. Nezapomeňte se před darováním krve seznámit s podmínkami dárcovství a pokud splňujete všechny požadavky, staňte se hrdým dárcem. Pro více informací navštivte na
še webové stránky.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Máme skvělou zprávu pro všechny studenty a… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

33. �Zveme vás na přednášku paní �děkanky Ireny…   
10:00 | 23.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Zveme vás na přednášku paní �děkanky Ireny Korbelářové „S knížaty o postní kuchyni a rybách obzvláště“, která se uskuteční, ve spolupráci s �Opavskou kulturní organizací, v úterý 28. list
opadu 2023 v 17:00 v Obecním domě v Opavě. Přednáška zahrnuje také minidegustaci �pokrmů inspirovaných dobovými středověkými recepty.Pro účast je nezbytná rezervace, kterou můžete p
rovést telefonicky na čísle☎️ 553 791 947 nebo emailem na �recepce@oko-opava.cz. Těšíme se na vás!OKO - Opavská kulturní organizace Slezská univerzita v Opavě Ústav historických věd 
- Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �Zveme vás na přednášku paní �děkanky Ireny… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

34. V naší aule dnes budou až do 19. hodiny…  
15:19 | 23.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V naší aule dnes budou až do 19. hodiny prezentovat své přednášky odborníci z oblasti stomatologie, a to jak lékařských, tak i nelékařských profesí. Konferenci s názvem Stomatologické odpoledn
e uspořádala Oblastní stomatologická komora v Opavě  ve spolupráci s Fakultou  veřejných  politik  a Slezskou nemocnicí v Opavě . Jejím cílem je reflektovat aktuální poznatky z dané oblasti a 
prohloubit vzájemnou spolupráci stomatologů a dentálních hygienistů. � Na druhou jmenovanou profesi se mnozí studenti připravují právě na naší fakultě, konference tak navíc pomáhá rozšířit i j
ejich vědomosti. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), politik (2x), veřejných (2x), fakulta (1x), fakultou (1x)

Zpět na seznam
 

35. Musíme zdvojnásobit výrobu, nestíháme dodávat, říká nový šéf Tatry. Osobní tatrovky? Jednou možná
na elektřinu, dodává  

00:45 | 24.11.23     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium  AUTOR: Jaroslav Mašek, Petr Zenkner SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská

univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Kopřivnická Tatra si před 10 lety prošla pod novými českými majiteli znovuzrozením. Pořád si ale s sebou nese z minulosti, že její výroba není nastavená na masovou produkci. Při malých sériích to
tolik nevadilo. Vlastně právě naopak. Jenže teď je produkce vyprodaná na několik let dopředu a továrna nestíhá vyrábět.
„Roky jsme se věnovali tomu, aby fabrika byla efektivní při požadavcích na jedno auto. Proto máme problémy a musíme strategii Tatry změnit,“ říká v rozhovoru pro HN nový generální ředitel Tatra 
Trucks Lukáš Andrýsek. Ten hodlá tradiční českou značku zásadně proměnit a má na to zatím na investice připraveno dvě a půl miliardy korun.
Díky tomu by Tatra do tří let měla vyrábět 2500 aut ročně, což je fakticky zdvojnásobení produkce. Vedou k tomu rychlé a razantní kroky, jež dost proměnily i management automobilky. „Tatra teď 
potřebuje manažery, kteří mají více zkušeností z klasického automotive, kde se dbá na vypilované procesy a náklady se počítají do halíře. Tento typ lidí zatím v Tatře chyběl,“ dodává Andrýsek.

Jste v nejvyšším výkonném křesle Tatry osm měsíců, co se vám zatím podařilo?
Pro mě je důležité, že jsem do vyššího i středního managementu Tatry schopen dostat lidi, kteří mohou pomoci v důležitých změnách. Přišli sem i z velmi zajímavých a lukrativních pozic jen proto, ž
e chtějí být v Tatře u toho, jak se zdvojnásobuje fabrika. To je výzva a zajímavá atmosféra sama o sobě. Připouštím ale, že pro řadu lidí jsou tady změny rychlé.

Co je nejtěžší?
Je potřeba pohnout mentalitou celé továrny. Přenastavit lidi na to, že rosteme. Někteří třeba říkají, že podobné plány na zdvojnásobení kapacity už se v Tatře řešily pět nebo sedm let zpátky. Ano, j
e to pravda. Jenže tehdy pro Tatru bylo jen příjemné je mít. Teď skutečně potřebujeme výrobu zdvojnásobit.

Asi je příjemnější měnit fabriku na růst než ji proškrtávat.
To určitě. Ale měnit mentalitu lidí není jednoduché. Ne každý je ochoten změnu přijmout a nový úkol manažersky zvládnout. Klíčem je proto získat důvěru spolupracovníků, aby aktuální změnu poch
opili a přijali. I přes tvrdá opatření, která je třeba zpočátku přijmout.

Naznačte pár krutých procesů, které jste musel udělat? Kolik šéfů zůstalo?
Vyměnila se více než polovina managementu. Důvody ale byly u každého individuální, část se rozhodla odejít sama. Tatra teď potřebuje manažery, kteří mají více zkušeností z klasického
automotive, kde se dbá na vypilované procesy a náklady se počítají do halíře. Tento typ lidí zatím v Tatře chyběl.

Lukáš Andrýsek (44)
Od dubna 2023 nový generální ředitel Tatra Trucks.
Tu od roku 2013 společně vlastní české průmyslové skupiny Czechoslovak Group (CSG) a Promet. První má podíl 65 procent a v té době ji vlastnil Jaroslav Strnad starší.  Od roku 2018 ho ale zast
oupil jeho syn Michal. Menšinový podíl v Tatře drží rodina Materových. Na záchraně podniku v problémech se tehdy podílel nedávno zesnulý René Matera.
Andrýsek vedle řízení Tatry převzal v rámci CSG také nově vzniklou divizi Mobility, jež sdružuje firmy působící v automobilovém a železničním průmyslu.
Před Tatrou působil od roku 2016 v jiném podniku CSG, a to jako ředitel výrobce brzdových systémů pro železniční vozidla DAKO-CZ. Za dobu jeho působení se provozní zisk EBITDA této firmy z
výšil pětkrát.
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Před příchodem do holdingu CSG pracoval přes osm let na různých pozicích ve finančním managementu korejské automobilky Hyundai v Nošovicích.
Je absolventem Slezské univerzity  v Opavě  v oboru ekonomika a IT. Jeho hobby jsou starší auta.

Neměli byste v růstu zaměstnance spíše nabírat?
Měl jsem tady kolegu, který pojal podezření, že existuje lineární závislost mezi počtem zaměstnanců a počtem vyrobených aut. Já si to nemyslím. Tatra má možnost být efektivnější. Nové lidi však s
tejně nabíráme, protože potřebujeme nahradit ty, kteří půjdou do důchodu. Klíčová je kvalita pracovníků na montáži a silný nábor máme v podpůrných úsecích, jako jsou kvalita a metodologie. Když
přijde navyšování objemu výroby ve vlně, jako se to teď děje v Tatře, musí se dbát na všechny procesy. Jinak se to jednou bude řešit v kvalitě.

Tak pojďme na ten plán. Co všechno máte změnit?
Slovy je to jednoduché. Najít způsob, nastavit procesy a časový harmonogram, aby Tatra vyrobila 2500 aut ročně. A zrealizovat ho.

Co pro Tatru použijete ze svého předchozího působení ve firmě DAKO-CZ?
Potřebu být nákladově efektivní, protože DAKO vyrábělo jen pro civil a naši konkurenti byli několikrát větší. Spousta z toho je použitelná i v Tatře. V obou případech jsou to firmy, které dělají přesno
u strojírenskou výrobu, montáže a jsou na vysoce konkurenčním trhu, kde jsou rivalové mnohem větší.

V čem se Tatra nejvíc promění?
Tatra ve výrobě i obchodu historicky přijala strategii takzvaného výklenkáře, který vykrývá zakázky na malé objemy vysoce specializovaných vozidel. Tedy uvažování v malosériích, klidně v počtu je
den až tři kusy. Trh se ale změnil a Tatra má výhled zakázek, jaký tady od roku 1989 nikdy nebyl. Najednou vyrábíme pro belgickou armádu 900 vozidel. Jsme v tendru v Nizozemsku, kde jich chtěj
í 700. Řeší se Ukrajina a tam už najednou létají nižší tisíce kusů. Roky jsme se věnovali tomu, aby fabrika byla efektivní při požadavcích na jedno auto. I procesy máme nastavené tak, že nemůžem
e výrazně těžit z úspor z rozsahu. Proto máme problémy a musíme strategii Tatry změnit. Potřebujeme udělat hybridní model mezi fabrikou, která má část postavenou na zakázkové výrobě a část p
otřebuje prohnat sériovostí. Není možné mít montážní linku, kde auto stojí několik týdnů.

O kolik tedy budete muset v Tatře navýšit výrobu, abyste do budoucna všechno stíhali?
Fakticky dvojnásobně. V Tatře se to špatně počítá, protože stejnou „čárku“ si uděláme za podvozek, který má čtyřikrát čtyři kola, i za podvozek s 10 páry kol. Přitom nad jedním se stráví 600 hodin
práce a nad dalším klidně čtyři tisíce. Hlavně má ale každý úplně jinou přidanou hodnotu. Obecně se produkty posouvají k těm složitějším. Proto sice posun výroby z aktuálních 1500 na 2500 kusů 
nevypadá jako dvojnásobek, ale reálně to tak je. V tržbách je potom cíl pro Tatru nastavený mezi 15 a 17 miliardami korun ročně.

Kolik to bude letos?
Kolem osmi miliard.

Kolik času máte na zdvojnásobení produkce?
Optikou zákazníka prakticky žádný. Už letos máme nasmlouvaná vozidla, která stihneme vyrobit jen s nejvyšším nasazením. Na příští rok jsme museli posunout vozidla, u nichž se ještě optikou jara
zdálo, že je stihneme letos.

Kdy to vidíte jako reálné z pohledu Tatry a jejích vlastníků?
Za dva roky ještě ne, za tři roky už bych si to přál.

Před několika týdny zemřel menšinový akcionář Tatry René Matera. Co to znamená pro firmu?
Je to smutná a nepříjemná událost pro všechny. Tím, že se ale o jeho zdravotním stavu vědělo, i když se o něm nemluvilo, měly Tatra a hlavně jeho firemní skupina Promet čas, aby vyrostli jeho ná
stupci. Za sebe jako předsedu představenstva si budu přát, aby rodina Materových udržovala stejný směr jako dosud a zachovala se kontinuita. Otisk pana Matery byl v Tatře všudypřítomný. A pro 
tradičního tatrováka byl nakonec pan Matera i řekněme bližší akcionář než pan Strnad, byť se to v posledních čtyřech letech také změnilo. Měl to do fabriky z domova 20 minut, v minulosti sem jezdil
každý týden a Tatra se dá brát jako jeho další dítě.

Vraťme se ještě k tomu, proč nestíháte. Máte problém se subdodavateli?
Dodavatelské řetězce jsou po covidu a kvůli válce na Ukrajině velmi nestabilní. Letos třeba byly momenty, kdy nám v Kopřivnici chyběly kardany (spojovací hřídele – pozn. red.) a řešili jsme jejich do
voz letadly. Logistika a operativní nákupy jsou o dost živelnější než dřív.

Vyrábíte ale v podstatě doma. Autoprůmysl zkracuje dodavatelské řetězce, vy nemusíte.
Tatra je dodavatelsky nejvíce česko-slovenské auto, které tady vzniká. Je to však za cenu nákladů a toho, že Tatra není na trhu nejlevnější. A není to kvůli našim vysokým maržím. Nejistota je i v to
m, že úplně nevíme, co se v Evropě za 10 let ještě bude vyrábět. Kvůli cenám energií a nedostatku lidí to platí hlavně pro slévárny a kovárny. Navýšení kapacit pro růst Tatry, který přichází, navíc č
ást dodavatelů nemusí zvládnout.

Takže se díváte mimo Evropu.
Musíme. Do Turecka, do Indie. Portfolio sléváren a kováren musíme reálně balancovat. Je možné si nechat věci nahrubo obrobit jinde a poslat do Evropy. Pak je možné stejný počet lidí využít na zvý
šení objemu výroby. Změny v dodavatelích se dotknou i části elektroniky. Nebude to násilné, spíše půjde o dual sourcing (strategie dvou dodavatelů na jeden díl – pozn. red.) a mix levnějších vstup
ů. Reálně se takto dají v nákladech ušetřit vyšší desítky procent. Kvůli úspoře pěti procent bychom to nedělali.

Jak moc zůstane Tatra česko-slovenská?
I za tři roky výrazně. Pořád také pokračujeme ve vývoji vzduchem chlazených tatrováckých motorů pro oblast defence a služby kritické infrastruktury, kde jsou volnější emisní normy. Máme nový o
smi- a dvanáctiválec ve verzi Euro 3 a Euro 5. První auta z Tatry budou mít tyto nové motory příští rok. Pro civilní auta zejména na trzích v EU používáme motory od firmy DAF (nizozemský výrobce 
kamionů – pozn. red.).

Jaký teď máte objem nasmlouvaných zakázek?
Další rok už je plný. Na rok 2024 jsme plánovali 1850 aut a všechno se nám tam nevešlo. V ideálním světě už bych na příští rok potřeboval kapacitu alespoň dva tisíce aut. Z velké části už je zakont
rahován rok 2025 a část roku 2026. Nahrubo tak máme zakázky mezi 18 a 20 miliardami korun.

Jaká je struktura zakázek? Jak to máte rozdělené geograficky a zaměřením?
Máme pořád dominantní podíl Evropy – v civilním sektoru i defence (ozbrojené složky – pozn. red.). A jsou projekty v Asii nebo na Arabském poloostrově, které to doplňují. Loňský rok nám vyšel he
zky – půlka civil a hasiči, půlka defence. Stále si držíme tuto vyrovnanost. Dnes je sice vidět obrovský přetlak z obranného průmyslu, ale nechceme kanibalizovat civilní dodávky jen proto, že na něj 
nemáme kapacity. Nemám zájem civil upozaďovat.

Kde je pozice Tatry na trhu?
Je to speciální vozidlo, které je schopné kupujícímu přidat hodnotu při jízdě mimo asfalt, v náročném terénu a za horších podmínek, než zvládnou běžná vozidla. Třeba při nedávných požárech v Ře
cku měli hasiči Tatru. Otočil se vítr a ti, kteří měli hasit, museli utíkat před 10 metrů vysokými plameny a byli rádi, že před nimi stojí Tatra. Samozřejmě, byla poškozená, ale z toho místa odjela. V an
gličtině je pro to označení „heavy duty off-road truck“. To je Tatra.

Co chystáte za největší investici?
V prvním balíku, který s akcionáři diskutujeme, jsou investice za dvě a půl miliardy korun. Na příští rok řešíme změnu využití některých budov v areálu, abychom zjednodušili tok materiálu fabrikou. 
První projekt je vybudování malé dílny pro speciální vozidla. Pro vozidla, která se musí dělat nesériově. V roce 2025 má stát nová hala, jež pokryje moderní montáž speciálů a část výroby, kterou př
estěhujeme. Pracovně tomu říkáme dvourychlostní fabrika.

Když byste měl shrnout plány na rok 2024?
Tatra vyrobí 1850 vozů, které budou kompletní a kvalitativně nesporné. Zároveň naběhne výroba nové generace typových řad Force a Phoenix s novými motory a projektuje se nová hala.

Jaká bude letos EBITDA?
Po třech čtvrtletích vidím, že tento rok ještě bude postižený některými dřívějšími kontrakty, které se otočily proti nám. Kvůli rostoucím nákladům nejsou tak výhodné, jako když se podepisovaly. I kdy
ž jsme využili všechny možné inflační doložky. Vidím letošní EBITDA spíše defenzivně, někde kolem 400 milionů korun.

Takže máte zakázky, které děláte za náklady nebo se ztrátou?
Se ztrátou bych vyrábět nechtěl, ale jsou kontrakty, kde není prostor na reklamaci.
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Jaká je ideální EBITDA, kterou by Tatra měla mít, 20 procent?
Spíš bych čekal něco mezi 10 a 15 procenty. Na rovinu, já ani můj tým jsme ještě nenašli, kde je ten limit.

Ale v roce 2025 už by mohla být mezi těmi 10 a 15 procenty?
Považoval bych to za úspěch.

Jste finalisté v tendru pro nizozemskou armádu. Čeká Tatru nějaký další větší kontrakt?
Poslední větší zakázka Tatry byla pro české hasiče (kontrakt na 232 vozů za více než dvě miliardy korun – pozn. red.). Už brzy se dají čekat oznámení k Ukrajině – v civilu i defence. Jako Tatra ale 
nemluvíme o zakázkách, které nakontrahují sesterské firmy ve skupině CSG, jež využijí tatrovácký podvozek. Nechci se však chlubit tím, co dojednali kolegové z Excalibur Army nebo Excalibur Inte
rnational v Indonésii i jinde.

Co dodávky pro českou armádu. Jak to s nimi bude?
Běží dodávka francouzských obrněných vozidel Titus s našimi podvozky. Ty vyrábíme i pro francouzské houfnice Caesar. A k nim přibudou podvozky pro izraelský protiletadlový systém Spyder. Do
končujeme zakázku na osmikolové nosiče kontejnerů, takzvané hákové nakladače. Tedy vojenské věci dojednané dříve. V termínu jsme dokončili pro armádu kontrakt na valníky. Za Tatru potřeby 
armády sledujeme a jsme připraveni je plnit.

Jaké máte plány s vodíkovým truckem, který Tatra představila?
Tento rok jsme ho ukázali a zkoušel se na polygonu. Díky tomu, že se Tatra pohybuje na trhu speciálů, můžeme sondovat, jaký typ zákazníků bude mít nakonec o vodíkové provedení zájem. Za mě 
je to alternativa a prototypová technologie. Spíš si myslím, že vodíkový pohon má větší možnost uspět v civilu, v oblasti defence v nejbližší době určitě ne. Nicméně samotný elektrický motor, který j
e s vodíkovou technologií v našem prototypu spojen, dává z pohledu aktuálních požadavků skutečně bojujících armád smysl, zejména při požadavku tichého chodu bez termální stopy. Ale i v tomto 
případě se stále bavíme o primárním pohonu spalovacím motorem. Na Ukrajině se ukazuje, že klasický dieselový motor, ze kterého při startu vyletí oblak černého dýmu, přiláká obratem drony.

Podílí se na vývoji vodíkové Tatry francouzský Gaussin, kde je CSG od letoška největším akcionářem?
Na projektu vodíkové Tatry spolupracujeme s ÚJV Řež, firmou Devinn a VŠCHT a jedná se o první prototyp, spíše však demonstrátor technologií. S Gaussinem to zatím nijak nesouvisí – jeho akvi
zice proběhla v době, kdy již intenzivně probíhaly práce na „vodíkové“ Tatře. Gaussin ale ve skupině CSG patří do divize Mobility, stejně jako Tatra. Takže by to za rok dva mohlo být jinak a spolup
ráce mezi námi a Francouzi by mohla být hlubší.

Řídíte automobilku. Máte vy osobně auta rád?
Ano. Jedna z mých nejstarších vzpomínek je, jak jsem s otcem v garáži. Volný čas věnuji hlavně rodině, ale mám rád starší auta. Na cestě do mé garáže je zrovna Peugeot 205 v provedení 1,9 GTI. 
Kdysi se v nějaké historické recenzi psalo, že tahle auta – pokud se v nich řidiči nezabijí – budou mít jednou velkou cenu. Povedlo se mi najít v Dánsku auto v dobrém stavu. Coby druhé auto mi jak
o srdcovka zůstal Nissan 370 Z, v úpravě Nismo, ať to trochu jede.

Osobní auta kdysi vyráběla i Tatra. Může se to ještě někdy stát?
Dovolím si malou úvahu. Tradiční evropský automobilový průmysl je kvůli elektromobilitě v krizi, z níž nebude lehké se dostat. Vždyť Volkswagen si musí licencovat část platformy u korejské Hyund
ai Mobis. Když jsem před 15 lety začínal v Hyundai v Nošovicích, často mi říkali, že dělám v korejském start-upu. No a teď VW licencuje jejich technologii! Co tím chci říct? Elektromobilita
znamená, že se reálně oddělí dodavatelé power-trainu, baterií, jejich řízení a chlazení, zjednodušeně tedy motoru a části podvozku. Vedle toho může být zcela jinde výroba karoserií a interiérů. Auta
se tudíž hodně zjednoduší. A až se trh s těmito elektrickými platformami rozjede, bude podstatně jednodušší z nich sestavovat i limitované série třeba 50 až 100 vozů. No a podívejte se, mám tady 
na stole model takové moderní osobní tatry, jejíž retro design vychází z Tatraplanu. Zatím je to sen, ale proč by třeba jednou nemohla opravdu vzniknout na elektrickém podvozku.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

36. V rámci spravedlivé transformace nové projekty podpoří zaměstnanost, vzdělání i biodiverzitu  
09:00 | 24.11.23     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Obnovitelne.cz - Články  AUTOR: Kristýna Čermáková SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Operační program spravedlivá transformace se zaměřuje na řešení negativních dopadů odklonu od uhlí v nejvíce zasažených regionech. Cílem podpory je umožnit regionům a lidem řešit sociáln
í, hospodářské a environmentální dopady zelené modernizace.

Celkem šest strategických projektů Operačního programu Spravedlivá transformace (OPST) LERCO, Černá kostka, CEPIS, REFRESH, TPA a POHO park z Moravskoslezského kraje již prošlo h
odnocením výběrové komise a první z nich – Černá kostka získala rozhodnutí o poskytnutí dotace. Může tedy začít čerpat dotační podporu.
Další schválené projekty by měly obdržet rozhodnutí ještě do konce tohoto roku. Z celkem 32 projektů z Moravskoslezského, Karlovarského a Ústeckého kraje se zatím přihlásilo do výzvy s termíne
m ukončení do tohoto roku 17 z nich.
„Díky strategickým projektům podpoříme nejen přeměnu trhu práce, ale především přineseme do regionů tolik potřebné finance pro rozvoj místní infrastruktury a ekonomiky. Strategické projekty jso
u považovány za vlajkové lodě, od kterých je očekáván velký dopad do regionů, a proto je jim určena téměř polovina alokace tohoto programu, tedy asi 20 miliard korun,“ popisuje ministr životního p
rostředí Petr Hladík (KDU-ČSL) s tím, že další rozhodnutí o poskytnutí dotace budou následovat během podzimu.
Čtěte také: Stát a experti se shodují: budoucnost zemědělství je v rozvoji agrovoltaiky a bioplynek 
Výhodu programu vnímá Hladík v jeho komplexnosti. „Je výrazně meziresortní, což je jeho obrovská hodnota. Poprvé máme program, který podporuje řešení problému přímo v daném místě nehledě
na to, z jakého zdroje se platí,“ vysvětluje. OPST by podle něj měl být vzorovým programem pro budoucí komplexní řešení dotčených specifických území. Moravskoslezský kraj úspěšně podal dese
t žádostí, Ústecký kraj podal čtyři žádosti a Královehradecký kraj podal zatím tři.
Hladík dodává, že rychlost, s jakou jednotlivé kraje i ministerstvo životního prostředí postupují při schvalování projektů, je v poměrech Evropské unie rekordní. Program je realizován za pouhý rok o
d samotného schválení. „Jsme nejrychlejší ze všech dalších evropských uhelných regionů, kde podobné plánování řeší. Za námi je například Irsko nebo Bulharsko,“ komentuje Hladík.
Černá kostka je prvním zcela schváleným projektem a nyní začíná realizace.
Foto: OPST

„V příštím roce bude modernizační fond podporovat velké investice, chceme například podpořit rozvoj vodíkových údolí, připravujeme brownfield fond, budeme vydávat vouchery pro veřejný sektor.
Dále myslíme na posílení sociální stability, která je velmi důležitá. A v ústeckém kraji plánujeme speciální výzvu na podporu zaměstnanosti,“ dodala Radana Leistner Kratochvílová, ředitelka odboru
podpory transformace na nízkouhlíkovou ekonomiku.
Tip: Šest dní v řadě pouze na obnovitelných zdrojích. Portugalsko boří představu, že to nejde 
V rámci těchto specifických investic a programů se chystá jak rozvoj vodíku, tak podpora vyššího vzdělání přímo v dotčených krajích. „Také přemýšlíme o přesunutí tří poboček vysokých škol a jejic
h vědeckých pracovišť do Karlovarského kraje,“ vysvětluje Hladík. Hlavní a zásadní cíl spravedlivé transformace je podle něj do budoucna vyrovnat platovou situaci.

První úspěšný projekt
„Černá kostka je dlouhodobě očekávaný projekt, který po více jak 70 letech umožní rozvoj a činnost Moravskoslezské vědecké knihovny v důstojných a vyhovujících prostorách. Stane se také centr
em digitalizace, vědy a inovací v našem kraji. Ve spolupráci s vysokými školami a dalšími vědeckými institucemi vznikne místo pro robotizaci, digitalizaci, inovace a smart technologie v nejen oblasti
knihovnictví,“ popisuje projekt náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje Lukáš Curylo (KDU-ČSL).
Nedílnou součástí knihovny bude podpora rozvoje kreativního průmyslu. „Poskytne také prostory pro start-upy a zázemí pro péči o talenty. Černá kostka se stane centrem vzdělávání a místem setk
ávání různých generací, institucí i podnikatelů a firem. Výrazným způsobem pomůže v pokračující transformaci Moravskoslezského kraje,“ dodává Curylo.
„K podporovaným aktivitám u strategických projektů patří investice do malých a středních firem, včetně začínajících podniků, dále investice do oblasti výzkumu a inovací a samozřejmě také do rozs
áhlých projektů obnovy a dalšího využití území po těžbě hnědého a černého uhlí. Velmi důležitou součástí jsou i investice do oblasti vzdělávání a rekvalifikace obyvatel kraje,“ dodává Petr Valdman,
ředitel Státního fondu životního prostředí ČR.
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Čtěte také: ČEZ: klienti stále více vyžadují klimatickou zodpovědnost, vycházíme jim vstříc 
Dalším projektem je LERCO, tedy Life&Environment Research Center Ostrava, který bude sloužit jako vědeckovýzkumné středisko. Mezi schválenými projekty je i CEPIS, tedy Centrum podnikání,
profesních a mezinárodních studií, které by mělo vzniknout při Obchodně  podnikatelské  fakultě  v Karviné .
Cílem projektu POHO je revitalizace areálu bývalého dolu Gabriela na důstojné centrum Pohornické krajiny, tzv. kampus
FOTO: OPST

Díky podpoře vznikne nová vysokoškolská vzdělávací infrastruktura se zaměřením na podnikání a ekonomii. Záměr REFRESH (Centrum pro výzkum energetické a sociální změny) vytvoří v regionu
desítky nových míst a zároveň reaguje na aktuální priority Evropské komise, například Zelená dohoda pro Evropu a Digital Europe.
Technologická a podnikatelská akademie TPA, si klade za cíl zvýšit kvalitu vzdělávání, uplatnitelnosti a zaměstnanosti absolventů na trhu práce prostřednictvím inovačního systému vzdělávání s dů
razem na neustálé zvyšování kvality přípravy žáků a studentů pro život a práci ve 21. století. Posledním z doposud schválených projektů je POHO park, revitalizace areálu bývalého dolu Gabriela.
Dalšími projekty v Moravskoslezském kraji, které si už podaly žádost, jsou: Centrum veřejných energetiků, CirkArena, EDEN Karviná a TRAUTOM.
V dalších dvou krajích zatím žádný z projektů rozhodnutí o poskytnutí dotace nezískal. V Karlovarském kraji podal žádost o podporu projekt Medard, který chce skrze revitalizaci a resocializaci vytv
ořit z vyloučené lokality nový prostor pro trávení volného času a bude projednán výběrovou komisí ještě v listopadu tohoto roku.
Kraji a jeho obyvatelům přinese projekt LERCO zvýšení kvality zdravotní péče i vzdělávání, nová pracovní místa, zvýšení atraktivity a inovačního potenciálu kraje.
Foto: OPST

Díky druhému podanému projektu s názvem vl:aštovka by se město Aš dočkalo rekonstrukce historické hasičské stanice a její přeměny na coworkingové centrum s cílem rozvíjet podnikání a zamě
stnanost našeho nejzápadnějšího regionu. Třetím projektem je Sokolovská investiční a green development – příprava lokalit pro nové využití v podobě průmyslových zón.

Revitalizace lomů i prostory pro coworking
V Ústeckém kraji si podaly žádost o podporu již čtyři projekty. Jedním z nich je SYNERGYS, zaměřený na rozvíjení podmínek pro vývoj a aplikaci nových čistých zdrojů energie. Klíčovým výstupem 
tohoto záměru je soubor pilotních technologií hlubinného geotermálního zdroje, podzemních zásobníků tepla a elektrolytické jednotky pro výrobu zeleného vodíku.
Tip: Náš blahobyt stojí na pálení uhlí, upozorňuje tým AMO. Teď získal klimatickou cenu OSN 
Dalším projektem je Transformační centrum Ústeckého kraje, které nabídne multifunkční budovu pro coworking, setkávání a další rozvojové aktivity v oblasti energetiky. Třetím přihlášeným
projektem je RUR, tedy Region univerzitě, Univerzita regionu. Posledním projektem, který doposud o podporu požádal, je Green mine, který připravuje revitalizaci části uhelného lomu ČSA, v němž 
by měla být definitivně ukončena těžba v roce 2025.
Strategické projekty prochází čtyřstupňovým hodnocením, ve kterém jsou posouzeny nejen formality, ale i ekonomická stránka projektů i jejich reálné přínosy. Tento proces trvá 120 kalendářních d
nů, poté zasedá Regionální stálá konference (RSK), která jejich realizaci doporučuje Výběrové komisi, její členy tvoří zástupci Ministerstva životního prostředí, Státního fondu životního prostředí ČR 
a zástupci daných ministerstev podle věcné příslušnosti projektu.
Výběrová komise, která zasedá jednou měsíčně, již doporučila k financování také projekty v tematické výzvě Odborné učebny ve středních školách a Konektivita škol, ve kterých mohou žádat výhr
adně školy v uhelných regionech. Vybrala projekty s celkovou alokací 4,6 miliard korun.
Text: OPST, KČ

Foto: OPST

SEKCE: Průmysl a Podnikání

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakultě (1x), karviné (1x)

Zpět na seznam
 

37. Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské…  
09:54 | 24.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské univerzity  v Opavě  srdečně zve na autorské čtení� básníka a prozaika Pavla Kolmačky.Zapište si datum �28. listopadu od 16:00 v učebně M123.T
ěšíme se!�

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ústav bohemistiky a knihovnictví Slezské… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

38. Před námi je víkend a my pro vás máme tip, jak si…  
13:00 | 24.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Před námi je víkend a my pro vás máme tip, jak si ho zpříjemnit. � Zastavte se, třeba v rámci předvánočních nákupů, na chvíli v UniPointu v 1. patře OC Breda, kde je instalována výstava obrázk
ů dětí z opavských speciálních škol. Malovaly na téma První pomoc a opravdu se jim to povedlo �. Více na � https://www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/15/1733

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

39. https://www.lemonde.fr/disparitions/article/2023…  
12:09 | 25.11.23     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
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